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Prod. BURNIK, Mengeš, Prešernova c. 3
Tel.: 01/729-68-70
E-pošta: menges.2485@trgoavto.si
Del. čas: 8.00 -18.00, sobota: 8.00 -12.00

TRŽENJE OGLASOV:

Občina Mengeš
Slovenska cesta 30, 1234 

Mengeš

Tel.: 01 724 71 06

P R O D A M O
Zemljišče: 
- Mengeš, JZ obrobje, v območju 
ME-23, zazidljiva zemljišča, komunalno 
opremljena do 30. 6. 2011.    
Osnovni podatki:
- 23 gradbenih parcel za individualno 
gradnjo: od 558 m2 do 1.828 m2
- 16 parcel za stanovanjske dvojčke: od 
330 m2 do 402 m2
 - prodajna cena zemljišč: 200,00 €/m2
 - celotni komunalni prispevek 
(soinvestiranje+občina): cca 52,00 €/
m2 zemljišča
Več informacij na naši spletni strani 
www.karo.si-lastne gradnje  
-  Moravče, zazidljivo, 929 m2,  voda in 
elektrika ob parceli, možnost parcelaci-
je na dve parceli, lepa lokacija z odprtim 
pogledom. Cena: 130,00 €/m2     
Stanovanje:
-  Kamnik – Šutna, 3,5-sobno v 1. nad., 
neto tlorisna površina: 80 m2, stavba l. 
1800, obnovljeno 2003. 
Ogrevanje na lastno plinsko trošilo, 
ločeni števci, vsi priključki, možnost 
parkiranja. Cena: 135.000,00 €
-  Kamnik - center, 3-sobno v dveh eta-
žah (1 N + 2 N), v izmeri 73 m2. Stavba 
l. 1930, obnovljena (2003-2008) streha, 

NOVO: OLJA IN DODATKI LIQUI MOLY 
AKUMULATORJI BANNER OD 60,00 EUR

POLNILEC AKU. TELWIN 30,00 EUR
SOL ZA POSIP - 10 kg   4,42 EUR

VŽIGALNI KABLI 7,00 EUR
SNEŽNE VERIGE  ŽE ZA 16,99 EUR

ČISTILO VETR. STEKLA -25 3L 3,29 EUR
LOPATA ZA SNEG 18,04 EUR

VEDNO NA ZALOGI REZERVNI DELI ZA OSEBNA 
IN TOVORNA VOZILA.

MOŽEN NAKUP NA VEČ OBROKOV BREZ 
OBRESTI.

NOVO  NOVO - SERVIS KOLES
(menjava zračnic, verige,nastavitev zavor in 

prestav, centriranje platišča ...)

okna fasada … Stanovanju pripada še 
neizdelana mansarda v izmeri 54 m2, 
ter dve parkirni mesti na dvorišču v 
izmeri 62 m2. Cena: 119.000,00 €
Hiša:
- Moste pri Komendi, tristanovanjska 
hiša, skupaj cca. 350 m2, P + 1 N + M, 
l. 1977, zemljišče 924 m2. 
Pritlično stanovanje (43 m2), obnov-
ljeno l. 2006, ločen vhod, mansarda 
(90 m2), izdelana l. 2005, vhod iz 
skupnega stopnišča, vmesna etaža 
4-sobno stanovanje (95 m2), nova 
streha, 2 garaži, ena za osebni avto, 
druga (62 m2) za tovorno vozilo, 
nad garažo skladiščni prostor. Cena: 
269.000,00 €.
Poslovni prostor PRODAMO
- Domžale - center, frizerski salon, 32 
m2, v pritličju poslovno stanovanjske 
stavbe l. 1982, z dolgoletno tradicijo in 
vpeljanim poslom. Cena: 83.000,00 €
Počitniški apartma PRODAMO
- Malinska - KRK, apartma v pritličju 
stavbe l. 2005 v izmeri 56 m2. Izolirana 
hiša, TV, klima, kamin, balkon, parkirno 
mesto. Nahaja se 300 m od morja, 150 
m pred Domžalskim domom. Cena: 
120.000,00 €

Spoštovani občani, dragi bralci!

Vsak, s katerim se pogovarjam, pogov-
or zaključi s stavkom: »Ah, saj bo letos 
bolje«. Tudi jaz si to govorim, vendar 
pa bo res? Različne statistike doma 
in po svetu niso nič kaj spodbudne. 
Vedno več je brezposelnih, klestijo se 
socialne pravice, plače zamujajo ali 
pa jih sploh ni ipd. Izgovor za vse pa 
je seveda »kriza«, v kateri se je znašel 
svet. Žal ali na srečo vedno bolj verjam-
em, da je vse skupaj en velik nateg. Z 
davkoplačevalskim denarjem se rešuje 
velike korporacije, ki so »krizo« zaku-
hale, češ da bo brez pomoči še več de-
lavcev na cesti in še več propadlih pod-
jetij. Ok, se strinjam, ampak … Ko so 
pred časom novinarji vprašali predsed-
nika uprave neke ameriške korporacije, 
ki ji je vlada, v izogib stečaju seveda, 
donirala milijarde dolarjev, ali se bo 
zaradi tega odpovedal svojemu zaseb-
nemu helikopterju, jih je samo debelo 
pogledal. In to je ključni problem. Zara-
di »krize« bogataši še naprej živijo kot 
nekoč, ali celo bolje, malemu človeku pa 
gre le še na slabše. V zadnjem času mi 
večkrat pride na misel francoska revolu-
cija iz leta 1789. Takrat sta plemstvo in 
duhovščina »nagravžno« bogato živela 
na račun delavcev in kmetov – kako 
je to izgledalo v praksi, lepo prikazuje 
film Sofie Coppole z naslovom Marie 
Antoniette. Ob koncu 18. stoletja je 
francoski kralj Ludvik XVI., zaradi svoje 
nesposobnosti vladanja in razkošnega 
življenja, vse bolj živciral francosko 
prebivalstvo. Državna blagajna je bila 
prazna, gospodarska politika pa popol-
noma neučinkovita (hm, nekam pozna-
no se mi zdi). Kralj in kraljica, plemstvo 

in duhovščina se za to niso kaj preveč 
sekirali. Še naprej so se dolgočasili v 
luksuzu svojih razkošnih dvorcev in 
na veliko zapravljali. No, zaradi svo-
je brezbrižnosti in večvrednostnega 
kompleksa so bili kasneje popolnoma 
v šoku, ko se je davkoplačevalcem 
»snelo« in so začeli zganjati agresijo. 
Prav komičen je izraz glavne junakinje 
v zgoraj omenjenem filmu, ko se zapre-
padeno sprašuje, kakšna drhal je to, ki 
nebrzdano rjove in meče bakle na njen 
prekrasni dvorec. Hja, »drhal«, ki te 
plačuje, draga moja. Razlik med tedan-
jim in današnjim časom je veliko, a 
vzporednic prav tako. Res je, da danes 
vsi bolj ali manj plačujemo davke, da je 
oblast deljena ter izvoljena s splošno 
volilno pravico. Pa vendarle elite še 
vedno razsipno živijo, vladajoči pa še 
vedno ogromno denarja zapravljajo 
za čisto nepotrebne stvari, od katerih 
ljudstvo nima nikakršne koristi. Tudi v 
Sloveniji, kakopak. O tem lahko beremo 
vsak dan – patrije, odpravnine, ladja 
Triglav ipd. Mimogrede, zakaj pomoč 
države prvemu gradbincu, čeprav 
njegova letna plača znaša toliko, kot 
večina od nas ne bo zaslužila do konca 
svojega življenja?! Zatekanje k agresiji 
kljub vsemu ni rešitev, zato upam, da se 
bosta politična in gospodarska elita čim 
prej »spametovali« in začeli resnično 
delati za obči in ne le svoj lastni interes. 
No, morda se sliši malo utopično, pa 
vendarle. Kljub vsemu, naj bo 2011. 
vaše leto, polno ljubezni, zdravja, sreče 
in veselja. Baje si srečo ustvarjamo 
sami oz. kot pravi pregovor: Pomagaj si 
sam in bog – pa kakršen koli že – ti bo 
pomagal. Srečno! 

Urban Ropotar
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Rok za oddajo prispevkov
za naslednjo številko je četrtek, 

3. 2. 2011, do 12. ure.
Naslednja številka Mengšana 

izide 11. februarja 2011.

MENGŠAN - JAVNO GLASILO OBČINE MENGEŠ
Odgovorni urednik: v.d. Urban Ropotar, e-pošta: urednistvo.mengsan@gmail.com, mengsan@menges.si
Uredniški svet: Franc Malus, Peter Gubanc, Bogo Ropotar, Jože Vahtar, Mirjan Trampuž, Vesna Marija Sešek, Anton Zorman
Uredniški odbor: Nataša Vrhovnik Jerič, Barbara Ahačič Osterman, Maša Skok, Mojca Volkar Trobevšek
Naslovnica: Depresivni začetek leta, foto: Vido Repanšek
Lektorski popravki: Artline d.o.o., Šubljeva 28, Mengeš, tel.: (1) 729 11 90, artline.design@siol.net, www.artline.si
Priprava za tisk: Artline d.o.o., Šubljeva 28, Mengeš, tel.: (1) 729 11 90, faks: (1) 723 00 65, artline.design@siol.net, www.artline.si
Tisk: Schwarz, d.o.o., Koprska 106d, Ljubljana, tel.: (1) 423 88 00, faks: (1) 422 88 95, e-pošta: info@schwarz.si
Distribucija: Pošta Slovenije d.o.o., Primož Kržan, tel: (1) 723 72 96
Trženje in zahvale: Občina Mengeš, tel. (1) 724 71 06, e-pošta: irena.podborsek@menges.si
Izdaja: Občina Mengeš, Slovenska cesta 30, 1234 Mengeš, 3000 izvodov

SPOROČILO DOPISOVALCEM
Nenaročeni prispevki morajo biti opremljeni s polnim imenom, priimkom in naslovom odgovorne fizične osebe (tudi v primeru institucij, organizacij, strank, društev ipd.) ter 
po možnosti s telefonsko številko, na kateri je mogoče preveriti avtentičnost avtorja. Uredništvo si v skladu s svojo uredniško politiko in prostorskimi zmožnostmi pridržuje 
pravico do objave ali neobjave, krajšanja, povzemanja ali delnega objavljanja nenaročenih prispevkov. Nenaročeni prispevki bralcev in pravnih oseb ter PR-prispevki se 
ne honorirajo. Prispevke je potrebno oddati v elektronskih formatih kot doc- ali txt- dokumente, brez vnesenih fotografij, teksti ali deli tekstov pa ne smejo biti v okvirčkih 
(textboxih). Prispevkov, natisnjenih na papir, ne sprejemamo, razen v izjemnih primerih, ki so že vnaprej dogovorjeni z urednikom. Digitalne fotografije pošiljajte kot 
samostojne datoteke in jih ne vključujte v wordove dokumente; znotraj besedila naj bo le označeno, kaj posamezna priložena fotografija predstavlja ter ime njenega avtorja. 
Fotografije naj bodo zapisane v jpg-, tiff- ali pdf- formatu, izvorne resolucije vsaj 300 dpi. Ostalo slikovno grafično gradivo naj bo posredovano na mediju, ki ga je mogoče 
skenirati na ploskovnih skenerjih. Nepodpisanih prispevkov in prispevkov, oddanih po roku za oddajo, v tekoči številki ne bomo objavili, razen v izjemnih primerih, ki so že 
vnaprej dogovorjeni z urednikom.

www.karo.si
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OBČINSKA UPRAVA OBČINSKA UPRAVA

URNIK ODVOZA ODPADKOV - OBČINA MENGEŠ

TEDEN PON TOR SRE ČET PET SOB NED TEDEN PON TOR SRE ČET PET SOB NED TEDEN PON TOR SRE ČET PET SOB NED
52 1 2 5 1 2 3 4 5 6 9 1 2 3 4 5 6
1 3 4 5 6 7 8 9 6 7 8 9 10 11 12 13 10 7 8 9 10 11 12 13
2 10 11 12 13 14 15 16 7 14 15 16 17 18 19 20 11 14 15 16 17 18 19 20
3 17 18 19 20 21 22 23 8 21 22 23 24 25 26 27 12 21 22 23 24 25 26 27
4 24 25 26 27 28 29 30 9 28 13 28 29 30 31
5 31

TEDEN PON TOR SRE ČET PET SOB NED TEDEN PON TOR SRE ČET PET SOB NED TEDEN PON TOR SRE ČET PET SOB NED
13 1 2 3 17 1 22 1 2 3 4 5
14 4 5 6 7 8 9 10 18 2 3 4 5 6 7 8 23 6 7 8 9 10 11 12
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22 30 31
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RAZVITOST OBČIN

Urnik odvoza smeti

Kar nekaj prireditev je bilo namenjenih obogatitvi prazničnega 
decembra. Za najmlajše v začetku decembra prihod sv. 
Miklavža, pred novim letom pa smo si lahko ogledali koncert 
Simfoničnega orkestra Domžale-Kamnik, v katerem igra tudi 
kar nekaj naših občanov, in tradicionalni koncert Mengeške 
godbe. Koncerta sta bila posvečena tudi dnevu samostojnos-
ti in enotnosti, saj smo praznovali 20. obletnico samostojne 
države Slovenije. Čestitam vsem izvajalcem, zahvaljujem 
se Turističnemu društvu Mengeš za vsakoletno podelitev 
priznanj in čestitam vsem dobitnikom. 
Ob koncu iztekajočega leta naredimo pregled vseh del, ki smo 
jih opravili v tekočem letu. Ob začetku leta smo si zastavili 
cilje, ki smo jih že realizirali, nekaj pa jih je še v fazi izgradnje. 
Eden od zelo pomembnih projektov je dokončanje prizidka 
vrtca Gobica. Neugodne vremenske razmere v jeseni nam 
niso dopuščale, da bi izgradnja potekala po začrtanem ter-
minskem planu, zato dokončanje in odprtje vrtca načrtujemo 
v začetku meseca marca. Ob ugodnem vremenu se bo 
pričelo tudi nadaljevanje izgradnje obvoznice Mengeš.
Novoizvoljeni občinski svet je že pričel s svojim delom. 
V mesecu januarju bodo potrjeni še vsi odbori, tako da 
bo delovanje potekalo nemoteno. Želim si dobrega in 
tvornega sodelovanja z odbori, občinskim svetom in obema 
podžupanoma. Prepričan sem, da bomo skupaj dosegli za-
stavljene cilje.
Vsem skupaj želim srečno, zdravo in uspešno leto 2011.

Franc Jerič, župan

PRIZIDEK K VRTCU GOBICA
Gradnja prizidka k vrtcu Gobica se je pričela konec 
julija 2010.  Prizidek je lociran v podaljšku na južni 
strani obstoječega vrtca. Po projektu bodo v pritličju 
zgrajene štiri (4) nove igralnice.  Ena obstoječa 
igralnica bo predelana v prostore za upravo vrtca, 
ki je bila do sedaj v zelo utesnjenih prostorih na 
severni strani tega vrtca. V nadstropju bosta urejeni 
še dve igralnici  ter večnamenski prostor, namenjen 
aktivnostim otrok in tudi drugim dogodkom. Vrtec 
bo opremljen z vso potrebno opremo za posamezne 
oddelke. Prav tako bo urejena tudi zunanjost vrtca.

O sami gradnji smo v Mengšanu  že pisali. Zaradi izredno 
slabega vremena se je izvedba nekoliko zavlekla. Trenutno 
potekajo še notranja instalacijska dela. Notranjost se tudi 
izsušuje, tako da bo objekt po planu sposoben za tehnični 
prevzem v sredini februarja 2011. Zaradi neugodnih 
vremenskih razmer izvajalcu ni uspelo položiti končnega 
asfaltnega sloja na parkiriščih in notranjem igrišču. To bo 
izvedeno v marcu, takoj ko bodo ponovno pričele z deli 
asfaltne baze in bodo vremenske razmere omogočale 
kvalitetno izvedbo. Po terminskem planu in na sestanku z 
izvajalcem je bilo dogovorjeno, da se do konca februarja 
pridobi uporabno dovoljenje. Nove enote bodo tako lahko 
sprejele otroke v začetku marca 2011. 

Občinska uprava

Spoštovane občanke, spoštovani 
občani!

Praznični december in vsi dobri možje, 
ki so vas obiskali, so se poslovili v up-
anju, da nas v letošnjem letu zopet 
obiščejo, obdarijo, predvsem pa nam 
zaželijo vse dobro, kar smo si tudi sami 
zaželeli za prihajajoče leto 2011. 

Skladno s Zakonom o financiranju občin je bila v letu 
2010 sprejeta Uredba o metodologiji za določitev 
razvitosti občin (v nadaljevanju Uredba). Ta določa 
stopnjo razvitosti občin za leti 2011 in 2012 ter določa 
količino sredstev, ki jih bo posamezna občina prejela za 
investicije iz državnega proračuna.

Stopnja razvitosti občin je v Uredbi določena s pomočjo 
kazalnikov razvitosti, ogroženosti in razvojnih možnosti 
občine. Kazalniki razvitosti so bruto dodana vrednost 
gospodarskih družb na zaposlenega in število delovnih 
mest glede na število delovno aktivnih občanov v obdobju 
od 2007 do vključno 2009 ter osnova za dohodnino na 
občana v obdobju od 2006 do vključno 2008. Med kazalnike 
ogroženosti spada indeks staranja prebivalstva v obdobju od 
2008 do vključno 2010 in stopnja brezposelnosti ter delovne 
aktivnosti v obdobju od 2007 do vključno 2009. Kazalniki 
razvojnih možnosti pa vključujejo poseljenost občine na 
dan 1. 1. 2010, oskrbljenost z dobrinami in storitvami javnih 
komunalnih služb v letu 2002, s kulturno infrastrukturo na 
dan 20. 9. 2010 in delež območij Natura 2000 v občini v letu 
2007. 

Podatke za posamezen kazalnik in občino so zbrali pristojni 
organi, med katere spadajo Agencija RS za javnopravne 
evidence in statistiko, Davčna uprava RS, Statistični urad 
RS, Ministrstvo za kulturo in Ministrstvo za okolje in prostor. 
Na tej osnovi je bil za vsako občino izračunan koeficient 
razvitosti, in sicer kot razmerje med aritmetičnim povprečjem 
standardiziranih vrednosti kazalnikov v občini in aritmetičnim 
povprečjem standardiziranih vrednosti kazalnikov v državi. 

Občine so glede na koeficient razvitosti razdeljene v šest 
razredov, ki se med seboj razlikujejo glede na obseg 
sofinanciranja investicij iz državnega proračuna. Bolj razvite 
občine najnižjega razreda so tako upravičene do državnega 
sofinanciranja v višini 50 odstotkov stroškov investicije, 
manj razvite občine najvišjega razreda pa do sofinanciranja 
v višini 100 odstotkov stroškov investicije. Število občin, 
ki bodo upravičene do sofinanciranja iz državnega 
proračuna, je po posameznih razredih naslednje: do 100 
odstotkov sofinanciranja investicij iz državnega proračuna 
je upravičenih 49 občin, do 90 odstotkov sofinanciranja 
46 občin, do 80 odstotkov sofinanciranja 47 občin, do 
70 odstotkov sofinanciranja 47 občin, do 60 odstotkov 
sofinanciranja 20 občin in do 50 odstotkov sofinanciranja 
ena občina.

Občina Mengeš dosega koeficient razvitosti 1,26, kar 
pomeni, da ji pripada sofinanciranje iz državnega proračuna 
v višini 60 odstotkov upravičenih stroškov investicije. Za 
primerjavo si poglejmo sosednje občine Trzin, Domžale, 
Kamnik, Komendo, Ljubljano in Vodice. Občina Trzin je kot 
edina med občinami upravičenkami v najnižjem razredu s 
koeficientom razvitosti 1,54 upravičena do 50 odstotkov 
sofinanciranja, Domžale (1,32), Kamnik (1,21), Komenda 
(1,23) in Ljubljana (1,30) do 60 odstotkov sofinanciranja, 
Vodice pa s koeficientom 1,10 do 70 odstotkov sofinanciranja 
investicij iz državnega proračuna. Občina Mengeš je torej 
po razvoju primerljiva s sosednjimi občinami. 

Franc Jerič, župan

Vsem občankam in občanom

želim prijetno praznovanje

8. februarja -

slovenskega kulturnega praznika.

župan Franc Jerič

4. seja
Občinskega sveta Občine Mengeš 

bo v četrtek 3. februarja 2011
ob 17. uri

v sejni sobi - poročni dvorani 
Občine Mengeš.
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DOGODKI MESECA DOGODKI MESECA

BODI ZDRAVA, DOMOVINA!
26. decembra je minilo dvajset let od razglasitve rezultatov 
plebiscita, ki so botrovali k samostojnosti Slovenije. Prav na ta dan, 
ob 19. uri, smo se temu dogodku v čast poklonili tudi Mengšani.  

V polni dvorani Kulturnega doma je potekal tradicionalni božično-
novoletni koncert v organizaciji Kulturnega društva Mengeška godba 
in Turističnega društva Mengeš. Za uverturo so godbeniki, kot se 
spodobi za tovrstni praznik, zaigrali slovensko himno, nato pa je zbrane 
nagovoril Jože Mlakar, častni občan Občine Mengeš. Mengeška godba, 
ki nas vedno znova navdušuje, je tudi tokrat poskrbela za čaroben 
večer. Da so delovni in dejavni, je med drugim dokazalo povabilo na 
koncert filmske glasbe, ki bo konec meseca maja ter povabilo k ogledu 
silvestrskega programa na TV SLO 1, kjer so gostovali. Zaigrali so Kdo 
so pa to?, Night flight to Paris, Madžarski ples št. 5, Olimpijske fanfare 
in druge, na pikolu pa se je predstavila tudi solistka Andreja Marčun. 
Proslava je bila primeren trenutek za podelitev nagrad za najbolj urejeno 
okolico doma v iztekajočem se letu, ki sta jih izročila predsednica in 
podpredsednik Turističnega društva Mengeš, Zorka Požar in Franc 
Zabret. Kot sta povedala, člani Turističnega društva opažajo, da vse več 
občanov veliko pozornost posveča lepšemu zgledu doma in njegove 
okolice. Nagrade, ki niso tekmovalnega značaja, naj bi bile še večja 
spodbuda vsem dobitnikom in tudi drugim ter povabilo k aktivnemu 
sodelovanju. Letošnji nagrajenci so Anton in Antonija Stopar, Rajko in 
Francka Vuga, Franc in Ida Urbanc, France in Darja Vokalič, Zdravko 
in Marija Grginič ter družini Koželj in Lukan. Javno pohvalo je prejela 
Gregčeva ulica, ki je bila že kar po tradiciji razglašena za najlepše 
okrašeno ulico. Posebno priznanje za razvoj turizma v Sloveniji pa je 
dobila tudi vidno presenečena predsednica, ki je aktivna v upravnem 
odboru KD Mihaelov sejem, povezuje pa tudi delo z OŠ Mengeš in 
ostalimi društvi … 

Ob vsem videnem in predvsem slišanem močno dvomim, da je kdo iz 
dvorane odšel ravnodušen … 

Tekst: Maša Skok 
Foto: Tadeja Šavrin

Nagovor častnega občana Jožeta Mlakarja

Občinstvo je nagovoril predsednik Mengeške godbe Dejan Kovač

Priznanja TD Mengeš sta podelila Zorka Požar in Franc Zabret

Polna dvorana kulturnega doma

Po nagovoru predsednice društva,  mag. Tatjane Novak,  sta navzoče pozdravila 
župan Mengša, Franc Jerič, in župan Moravč, Martin Rebolj, ki sta s svojo prisotnostjo 
pokazala, da jima ni vseeno, kako živijo ljudje z motnjo v duševnem razvoju. Ob 
zvokih Moravškega tria smo se veselo zavrteli, obiskal nas je tudi dedek Mraz.

Tisti, ki prinašajo žarek svetlobe v življenje drugih, se ji sami ne morejo izogniti.
SIR  JAMES M. BARRIE (1860-1937)

Metka Mestek 

OBČINSKO PREDNOVOLETNO 
SREČANJE
Na Mengeški koči je na petkov večer, 16. decembra, 
potekalo tradicionalno prednovoletno srečanje. Tako 
kot vsako leto, je tudi tokrat župan Franc Jerič v imenu 
občine povabil vse predsednike društev ter svetnike, 
da skupaj ob družabnem večeru zaključijo delovno 
leto. 

Po otrokom zelo všečni predstavi, ki so jo nagradili z lepim aplavzom, so se začele 
dolge minute čakanja na sv. dobrotnika. Čas do njegovega prihoda je krajšala 
voditeljica Miklavževega večera Maruša, ki je malčke spodbujala k nastopu. 
Prav preveč pa niso bili zgovorni, le peščica jih je pokazala svoje znanje in 
korajžo ter zapela. Verjetno je bil v njihovih mislih že sv. Miklavž in kdo bi potem 
še pel in deklamiral! Dolgo so ga družno in glasno klicali – in končno priklicali. 
V dvorano je vstopil v spremstvu angelov, nagajivih parkeljnov in sv. Antona, ki 
je nepogrešljiv pri druščini iz nebes. Sv. Miklavž je otroke prijazno nagovoril in 
povprašal po vsemogočih stvareh. Nekateri so bili teh vprašanj veseli, drugi manj. 
»Nič ne de, če niste najzgovornejši, da ste le pridni in veseli mojega obiska,« je 
smeje se dejal sv. Miklavž, preden je začel obdarjati. Vsakemu posebej je segel 
v roke, z njim malo poklepetal in mu izročil darilo. Prav vsi so bili deležni njegovih 
dobrot, tudi tisti malo večji, tako da so vsi zapuščali prireditev zadovoljni. No, 
zagotovo se je zaradi porednih peklenščkov našlo tudi kakšno solzno otroško 
oko in namočilo rdeča lička, a so se hitro osušila, ko se je »nebeški sprevod« 
odpravil v objem zasnežene noči.

Jože Brojan 

Dedek Mraz je obdaroval člane društva.

 
Vse skupaj je ob začetku srečanja pozdravil gostitelj župan Franc Jerič ter se vsem zahvalil za vse dobro storjeno v 
letošnjem letu in vso pomoč, ki so jo po svojih najboljših močeh dali naši občini. Ob zaključku svojega govora je vsem 
povabljenim zaželel veliko zdravja, sreče in dobrega sodelovanja v naslednjem letu. Lepim željam in dobremu sodelovanju 
v prihodnje se je pridružil tudi podžupan Bogo Ropotar.

Tekst in foto: Tadeja Šavrin

PREDNOVOLETNO DRUŽENJE DRUŠTVA SOŽITJE
Društvo Sožitje je v decembru pripravilo že tradicionalno srečanje svojih 
članov. Potekalo je v prijetnem vzdušju v gostišču Kovač na Količevem. 
Društvo vključuje v svoje vrste člane iz občin Domžale, Komenda, Lukovica, 
Mengeš, Moravče in Trzin. Srečanja se je udeležilo 180 članov, ki jim je čas 
kar prehitro minil ob obujanju spominov in premlevanju aktualnih dogodkov.   

SV. MIKLAVŽ SE JE USTAVIL TUDI V LOKI
Loške in dobenske otroke je sv. Miklavž letos zaradi mrzle zime in obilice snega obiskal v dvorani Gasilsko-
kulturnega doma. Do njegovega težko pričakovanega prihoda so si otroci in njihovi spremljevalci ogledali lutkovno 
predstavo Rdeča kapica in prašičja gripa v izvedbi učencev lutkovnega krožka na OŠ Dob.

SREČANJE STAROSTNIKOV
OŠ Mengeš je bila 4. decembra gostiteljica 39. tradicionalnega srečanja starostnikov, ki je potekalo v sodelovanju 
z Občino Mengeš in Rdečim križem. Sobotno popoldne je skupaj ob kulturnem in zabavnem programu preživelo 
130 starejših občanov. 
Na samem začetku srečanja je vse skupaj pozdravila 
predsednica Rdečega križa, Majda Trobec. V svojem 
govoru je podala kratko poročilo o delovanju članov skozi 
leto. Srečanja se je udeležil tudi župan Franc Jerič, ki je 
vsem skupaj zaželel vse dobro ter veliko zdravja. Poseben 
pozdrav je starostnikom namenil tudi ravnatelj šole, Milan 
Burkeljca, in hkrati povedal, da želi, da vsi začutijo tisto 
posebno energijo, ki jo oddajajo mladi obrazi na njihovi šoli. 
Njihovo darilo ob srečanju je bil kratek kulturni program, ki 
so ga pripravili učenci.  

Tekst in foto: Tadeja Šavrin
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Tokrat smo zapeli osem pesmi. Štiri skladbe tujih 
skladateljev iz različnih obdobij (Alta  Trinita  beata,   
Adoramus  Te  Christe,  Panis Angelicus in Heilig  
ist  der  Herr) in štiri skladbe slovenskih avtorjev 
(Trubarjevo Sredi  smo  življenja, Aljažev Večer,  
beneško ljudsko Oj, Božime in Beli Božič). Z orglami 
in ustno harmoniko sta pobožala naša ušesa Franci 
Banko in Sašo Kozlevčar. Večer so nam polepšali 
pevci mlade moške vokalne skupine En Krap iz 
Črnuč, ki so se prijazno odzvali našemu povabilu, da 
nam popestrijo že tako lep večer.  Zahvaljujemo se 
župniku Janezu Avseniku,  ki nam je v tej lepi cerkvi 
sv. Mihaela dobrosrčno omogočil izvedbo koncerta. 
Zahvala pa gre tudi številnim poslušalcem, ker so si 
vzeli čas, nam prisluhnili in nas tako radodarno obdarili 
s ploskanjem. Za vse, ki smo pripravljali ta koncert, je 
to neprecenljiv občutek zadovoljstva, saj glasba dobi 
smisel šele takrat, ko gane tudi poslušalce.

Tekst: Olga Pavlin
Foto: Janko Skok

DOGODKI MESECA DOGODKI MESECA

Svetovno prvenstvo je potekalo v prestižnem hotelu 
Golebiewski, ki je plesalcem nudil tudi veliko zabave, plesalci 
so se tako lahko družili v vodnem parku, na drsališču, nočnem 
klubu, igralnici in med seboj spletli veliko novih poznanstev. 
Velik plus tekmovanja je bila tudi možnost treninga z Alexom 
Wongom, priznanim ameriškim plesalcem in koreografom, ki 
je na tekmovanju tudi sodil. Urša se je treninga udeležila in 
bila nad doživetim navdušena. Ko je prišel dan, na katerega 
je čakalo nekaj manj kot 300 plesalcev, ki so tekmovali v tej 
kategoriji, je bila napetost na vrhuncu. Plesalke so v hudi 
konkurenci plesalcev nastopale s točko Love symphony, 
koreografa Blaža Godca. V finalu so se pomerile z 
formacijami iz Kanade, Finske, Japonske, Poljske in Češke 
ter na koncu osvojile drugo mesto. Zaostale so le za Poljaki. 
Tretje mesto so zasedli Kanadčani. Drugo mesto je bilo le 
dodatek k naslovu državnih in evropskih prvakinj letošnjega 
leta in naslovu državnih, evropskih in svetovnih prvakinj 
izpred dveh let, ko se je tekmovanje odvijalo v nemški 
Riesi. Povratek domov je bil kljub veselju naporen, saj je bil 
zaradi sneženja let prestavljen z 8. na 13. uro. Na brniškem 
letališču so jih ob pristanku pričakali starši, tako, kot se 
za dosežene rezultate spodobi – s harmoniko. Plesalke 
drugo leto čaka težka naloga, saj je treba nivo vseskozi 
obdržati. Prvi mednarodni tekmi jih čakata v začetku junija 
v Novem Sadu, in v začetku julija v Gibraltarju. Plesalke se 
zahvaljujejo vsem, ki jih podpirajo, in vsem bralcem želijo 
uspešno novo leto.

P. K.

BOŽIČNI KONCERT V CERKVI SV. MIHAELA V MENGŠU
Letos je MePZ Svoboda Mengeš v cerkvi Sv. Mihaela pripravil 
božični koncert, ki se ga bomo nastopajoči,  pevci in pevke,  še 
dolgo spominjali.  Razlogi so trije: predstavili smo se z novim 
programom in novim zborovodjem Aleksandrom Spasićem 
ter z velikim užitkom peli pred navdušenim občinstvom, ki 
je do zadnjega kotička napolnilo prelepo  mengeško cerkev.

POLJSKA 2010 ALI URŠKA, MAŠA IN URŠA MED 
SVETOVNO PLESNO ELITO
V poljskem mestu Mikoljaki je od 7. do 12. decembra potekalo svetovno prvenstvo v jazz plesu. Na tekmi je 
sodelovalo več kot 3.000 plesalcev iz petih celin. Med njimi so bile tudi tri prebivalke Mengša: Urška Gjergek, Maša 
Grošelj in Urša Ručman. Urška, Maša in Urša plešejo že deset let, zadnja štiri leta pri Plesni šoli Urška. 

Veselje na Brniku

Z Love symphony do drugega mesta

V LOŠKI CERKVI ZAKLJUČEK 
TRIKRALJEVSKE AKCIJE
V vsakoletni procesiji na predvečer praznika 
Gospodovega razglašenja – Svetih treh kraljev, tako 
je bilo tudi letos, verniki mengeške župnije iz središča 
Loke s pesmijo in molitvijo pospremimo modre z 
vzhoda v loško cerkev, kjer je sveta maša ob zaključku 
trikraljevske akcije zbiranja finančnih darov za slovenske 
misijonarje po revnih deželah sveta, kjer služijo Bogu in 
ljudem.

Letošnjih darov, ki so jih z obiskom po domovih v akciji Naše veselje za srečo drugih nabrali Gašper, Miha in Boltežar, se 
bodo veselili v državah: Francoska Gvajana, kjer bo frančiškan p. Hugo Delčnjak zgradil učilnice, Madagaskar, kjer bodo 
duhovnik Janez Krmelj, lazarist Jože Adamič, salezijanka s. Marjeta Zanjkovič in duhovnik Klemen Štolcar uredili vzgojno-
izobraževalni center za mlade, učilnice za pouk, osnovno šolo in otroško-mladinski center, Zambija, kjer bo minorit p. Miha 
Drevenšek otrokom približal knjigo vseh knjig – Sveto pismo, Benin, kjer bo Marijina sestra s. Dortea Dundjer naredila 
zavetišče za dekleta, in Salomonovi otoki, kjer bo lazarist Drago Ocvirk zgradil otroški vrtec.
Hvala vsem, ki ste sprejeli kolednike in podprli trikraljevsko akcijo. S svojim darom ste osrečili mnoga otroška srca in 
priklicali veselje v več tisoč žalostnih oči. 

Jože Brojan

DUHOVNA PRIPRAVA NA BOŽIČ
V soboto, 11. decembra, smo imeli v Župnijskem domu 
svetega Mihaela duhovno pripravo na Božič. Veroučenci  
7. in 8. razredov, ki so vključeni v dejavnost Kultura, 
so nam pripravili plakate, skupina Krasilci pa so lepo 
pripravili prostor v dvorani. Predstavljal je Božji prestol 
ter nebesa in pekel. Zgovoren je bil napis: Pridi, da, pridi! 

Ob 16. uri so se nam predstavili pritrkovalci in pevski zbor 
Angelčki s svojimi nastopi. Veroučenci od 2. do 6. razreda so 
zapeli pesem Angel Gospodov, ki so jo pospremili tudi z gibi. 
Birmanska skupina je dramatizirala Poslednjo sodbo, katere 
sporočilo je: »Kar ste storili enemu od teh mojih najmanjših 
bratov, ste meni storili.« (Mt 25,40). Ta zgodba je bila  
veroučencem izhodišče za pogovor in delo po skupinah. Ob 
pomoči animatorjev so v 1. triadi ustvarjali na temo telesnih 
del usmiljenja, v 2. triadi o duhovnih delih usmiljenja, v 3. 
triadi pa so si ogledali film o dobrodelnosti. Za odrasle je 
program pripravil Gregor Celestina. Spregovoril nam je o 
nepreračunljivi, brezpogojni božji Ljubezni. V osebni izpovedi 
je povedal, da je bil precej težaven otrok. Kljub vsemu starša 
nista obupala nad njim. Trudila sta se zanj, kolikor sta se 
mogla in sta ga imela resnično rada. Nista ga razvajala. Z 
božjo pomočjo jima je uspelo, da je Gregor odrasel v zrelo 
in odgovorno osebo. Starševska brezpogojna ljubezen je 
pripomogla, da je Gregor tudi Boga prepoznal kot Očeta, 
ki svojih otrok nikoli ne zapusti. Nadaljevali smo s pogovori 
po skupinah. Vsaka skupina je potem lahko Gregorju 
zastavila vprašanje, na katerega je odgovoril. Bilo je zares 
lepo in bogato popoldne, ki nam je bilo vsem v spodbudo. 
Povabljeni smo bili še na Sveto mašo in k zakramentu Svete 
spovedi. Božični prazniki nas navdajajo z upanjem, saj nam 
učlovečeni Bog prinaša mir in veselje. Naslonimo se nanj!

Tekst: Mojca Rot
Foto: Janez Avsenik in Janko Skok
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Sreca najprej razkrije se v oceh,

kjer najlepše zasije njen nasmeh.

Srecno 2011!

Društvo vojnih invalidov Domzale
v

DOGODKI MESECA NOVICE IZ SOSEDNJIH OBČIN

Vsakoletni obisk kolednikov nam podaljša praznike od 
božiča do Svetih treh kraljev. Tudi letos smo v mrzlem 
vremenu devet dni trkali, zvonili in čakali, da se nam 
odpro vrata.

Zapeli smo kolednico, izrekli voščilo, se zahvalili za dar in 
odšli naprej.  Na željo darovalcev, da jih prihodnje leto spet 
obiščemo, smo se polni upanja vračali v svoje domove. 
Vsem kolednikom, njihovim spremljevalcem, staršem, župniji 
Mengeš, Kulturnemu društvu Franca Jelovška Mengeš in 
čistilnici Pingvin res iskrena hvala. Hvala vam za vsak vaš 
dar, dobre želje in za upanje v boljši svet.

Tone Hribar, animator koledovanja v župniji Mengeš

V začetku svetega adventnega časa smo mengeški 
župljani devetič poromali v Šinkov Turn. S tem 
romanjem ohranjamo spomin na rojaka Feliksa Funtka 
(Čehovega), ki je tja več let romal peš čez Gobavico, 
kjer je bil duhovni oskrbnik podružnične cerkve Device 
Marije. 

Vsakoletno romanje po t. i. funtkovi poti je lepa duhovna 
priprava na Gospodovo rojstvo. Romarji smo napolnili cerkev 
in zapeli litanije Matere Božje, skupaj z župnikom Janezom 
Avsenikom. Pred in po duhovnem slavju so nam domačini 
pripravili prijazen sprejem. Bog vam povrni, spoštovani 
gostitelji. Nasvidenje na deseti obletnici romanja!

Tone Hribar

DEVETO ADVENTNO ROMANJE V ŠINKOV TURN

TRIKRALJEVSKA AKCIJA V ŽUPNIJI MENGEŠ

DU Mengeš je 21. decembra organiziralo tradicionalno 
srečanje svojih članov, starih 80 let in več. Srečanje je 
potekalo v posebnem praznično okrašenem prostoru 
v Domu počitka Mengeš. Povabljenih je bilo 129 naših 
članov, ki so dosegli to visoko starost.

Vse prisotne je s prijetnimi melodijami za dobrodošlico 
pozdravil glasbenik Franc Osterman. Predsednik DU Janez 
Šuštar se je vsem zahvalil za udeležbo na srečanju in zaželel 
prijetno druženje ter zdravja in sreče v letu 2011. Čestitkam 
se je pridružil tudi župan Franc Jerič in se zahvalil društvu 
in Domu počitka za odlično organizacijo srečanja. Slednjega 
se je razveselila tudi direktorica Doma Irena Gričar, saj je kar 
nekaj članov nastanjenih v Domu in jim s tem popestrimo 
kakšne bolj turobne trenutke. Kosilo je bilo odlično, kot tudi 
sladica, potica in pijača. Za vse je poskrbelo osebje v kuhinji, 
za kar se jim najlepše zahvaljujemo. 
Najstarejša povabljenca sta bila 89-letna Terezija Lipar ter 
90-letni Ilija Špehar. Obema smo čestitali in ju skromno 
obdarili. Za dobro voljo je vseskozi skrbel naš glasbenik, z 
recitacijami, pevskimi vložki in predstavitvijo starih običajev 
pa se mu je pridružila tudi naša predsednica nadzornega 

SREČANJE ČLANOV DRUŠTVA UPOKOJENCEV MENGEŠ NAD 80 LET
odbora, Teodora Blejec. Po nekaj urah prijetnega druženja, 
petja in plesa so vedri in nasmejanih obrazov odhajali naši 
povabljenci, ki smo jim zaželeli veliko sreče, predvsem pa 
zdravja.  Nasvidenje naslednje leto. 
Za uspešno organizacijo srečanja gre zahvala DU Mengeš s 
predsednikom Janezom Šutarjem, Domu počitka z direktorico 
Ireno Gričar in odličnemu osebju v kuhinji, glasbeniku Francu 
Ostermanu, predsednici NO Teodori Blejec, prevozniku 
Stanetu Korošcu ter županu Francu Jeriču.

Francka Trobec, tajnica DU Mengeš

GLASBA IN PLES NA ŠCRM
V torek, 7. decembra 2010, so za dijake Šolskega centra Rudolfa 
Maistra, Gimnazije in Srednje ekonomske šole, pripravili odličen 
enourni nastop glasbeniki skupine Strune in plesalci skupine 
Face medobčinskega Društva Sožitje Mengeš. Zaplesali so tudi 
plesalci z gibalno oviranostjo iz CIRIUSA Kamnik, ki plešejo v 
Plesnem klubu Zebra. 

V glasbeni skupini Strune igrajo odrasle osebe z motnjo v duševnem 
razvoju, ki z mentorico Stanko Kač ustvarjajo glasbene melodije na 
lesenih instrumentih Ullvilla. V plesni skupini Face plešejo prav tako 
odrasle osebe z motnjo v duševnem razvoju. Njihova mentorica je 
plesna učiteljica Petra Škofic z mednarodno licenco za delo z otroki, 
mladostniki in odraslimi s posebnimi potrebami. Petra Škofic je tudi 
mentorica mladostnikom z gibalno oviranostjo v Plesnem klubu Zebra.

Mag. Tatjana Novak,

ravnateljica Ekonomske srednje šole

Krajevna organizacija Društva izgnancev Domžale preko celega leta organizira 
izlete in srečanja po Sloveniji in v sosednje države. Novembra smo se potepali 
po Ptujskem, v decembru pa se je nekaj članov odločilo za tridnevni izlet v 
Sarajevo, z nekaj postanki in turističnimi ogledi tudi v drugih krajih Bosne in 
Hercegovine.

Hiša z muzejem in vhod v tunel, ki je prebivalcem 
Sarajeva v vojni omogočil preživetje.

Poznojesenskega dne smo v jutranjih 
urah z dvema avtobusoma z okoli 80 
udeleženci odpeljali z avtobusne postaje 
Domžale. Z nami sta bila organizatorja 
izleta, predsednik društva Jože Kveder 
in tajnica Vera Vojska. Naše potovanje 
je bilo prijetno, vožnja varna in ne 
dolgočasna, saj med udeleženci ni 
manjkalo dobrih humoristov, tako da je 
naš izlet še prehitro minil. Začeli smo 
s svežimi krofi na Trojanah, obiskali 

Ptujsko Goro, Terme Ptuj ter si za 
konec ogledali Ptujski grad, kjer nas je 
navdušila zbirka fevdalne stanovanjske 
kulture. Prijetno druženje smo končali 
v grajski kleti, s pokušino najboljših vin 
tega vinorodnega okoliša. 
V Sarajevu smo si najprej ogledali staro 
mesto –   Baščaršijo, Bogovo Džamijo, 
Mestno hišo, Principov most. Naslednji 
dan smo se iz našega hotela Hollywood 
odpeljali proti prelazu Ivansedlo do 

AKTIVNOSTI DRUŠTVA IZGNANCEV
IN DVI DOMŽALE OB KONCU LETA 2010

doline Neretve, mimo Jablaniškega 
jezera do Jablanice, Mostarja in 
Medžugorja. Zadnji dan smo po zajtrku 
nadaljevali v Srce Bosne na ogled 
Sarajevskega tunela ter se sprehodili 
do »vrela Bosne«. Po predahu smo 
nadaljevali vožnjo po panoramski cesti 
med planinami Igman, Bjelašnica, 
Trebevič in Jahorina, kjer smo obujali 
spomine na Olimpijske igre 1984. Ves 
čas nas je spremljal vodič Dejan, ki je 
opravil vse potrebno, da smo bili vsi 
izletniki zadovoljni s potepanjem po 
Bosni in Hercegovini. Naše druženje 
je potekalo v veselem in prijateljskem 
vzdušju, ob pesmi in raznih šalah, 
ob povratku pa obujanju spominov in 
gostoljubnosti gostiteljev.

Tekst in foto: Jože Novak
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NOVICE IZ SOSEDNJIH OBČIN TEMA MESECA

Religije imajo v svetu pomembno vlogo, zato imajo 16. januarja »svoj dan«. V 
nekaterih jezikih, npr. v indijskih, besede za religijo dolgo časa niso poznali. 
Vera je bila tako povezana z življenjem, da posebna beseda zanjo ni bila 
potrebna. Tudi danes je za besedo religija težko najti opredelitev, ki bi bila 
splošno sprejemljiva. Po strokovnih terminih je religija ali verstvo sistem 
prepričanj in dejanj, s katerimi človek izraža svoj odnos do »svetega«. 
Obsega tudi kulturne tradicije prednikov, zapise, zgodovino in mitologijo, 
kot tudi osebno vero in mistiko. Izraz »religija« se nanaša tako na osebna 
dejanja kot tudi na skupinske obrede in sporazumevanje, ki izvira iz skupnih 
prepričanj. 

SVETOVNI DAN RELIGIJ

Zakaj je pravzaprav religija, ali po 
slovensko – vera, del življenja toliko 
ljudi? V vsej zgodovini in po vsem svetu 
so ljudje vedno verjeli, da obstaja nekaj 
več kot zgolj fizični svet, ki se zaznava 
s čutili. Religija največkrat vključuje 
spoštovanje in čaščenje višje, nevidne 
sile, ki naj bi ustvarila svet. V nekaterih 
religijah je to neosebna, v drugih pa 
bolj osebna sila, imenovana Bog. K 
njemu se ljudje obračajo po pomoč in 
vodstvo. Nekatere religije imajo več 
bogov. Večina pa uči, da najvišje sile ni 
mogoče opisati in je zato ne uporabljajo 
– npr. Judje niti ne izgovarjajo imena 
svojega Boga na glas, ker je tako svet. 
V drugih religijah verujejo, da imajo 
ljudje in včasih tudi živali neke vrste 
notranjo iskro, ki je ločena od telesa 
in razuma ter se enači s prej opisanim 
duhom. Pogosto se imenuje duh ali 
duša. Ta velja za najpomembnejši del 
človeškega bitja in je neumrljiva. 

»Kako nenavadna družba so ti 
bogoslovci v vseh deželah, ki na najbolj 
različne možne načine povzdigujejo 
svoje glasove k bogu vsega živega. 
Kako to zveni zgoraj? Kot norišnica 
ali pa nenavadno pomešani zvoki 
ustvarjajo večno harmonijo? Ali je 
lahko vodilna ena sama vera in ali po 
drugi strani deli kontrapunkta in odpeva 
niso ubran zbor? Tega ne vemo. Vse 
kar lahko storimo, je, da pazljivo in 
pozorno poslušamo vsak glas posebej, 
ko nagovarja božje.« (Huston Smith)

Religije sprašujejo in skušajo odgovoriti 
na nekatera pomembna vprašanja: 
Zakaj je bil ustvarjen svet? Kako naj 
ljudje živijo? Zakaj je toliko trpljenja? 
Kaj je po smrti? Nobenega odgovora na 
pomembna vprašaja, ki jih postavljajo 

religije, ni mogoče dokazati in ga 
preizkusiti z razumom; kdor sprašuje, 
mora verjeti oziroma zaupati odgovoru. 

Iz latinske besede religio izvira 
beseda religija in pomeni »obveza ali 
dolžnost«. Religije od svojih vernikov 
zahtevajo, da se ravnajo po določenih 
smernicah in pravilih. Mnogo vernikov 
verjame, da je pravila vedenja postavil 
Bog, zato jih je treba brezpogojno 
izpolnjevati. Drugi menijo, da je treba 
pravila prilagajati času in razmeram, v 
katerih živijo. Prav tako ugotavljajo, da 
svet in ljudje na njem niso popolni in 
so zato vir trpljenja. Mnogo jih uči, da 
bodo ljudje, ki verujejo in izpolnjujejo 
verske nauke, rešeni svojih grehov in 
jim bo prizaneseno trpljenje po smrti 
– to pogosto imenujejo odrešenje in 
osvoboditev. Nekatere vere pa učijo, 
da je osvoboditev mogoča že na 
tem, »fizičnem« svetu. Verski spisi se 
imenujejo svete knjige in verniki jim 
izkazujejo veliko spoštovanje, posebno 
kadar mislijo, da jih je poslal sam 
Bog. Ljudje, ki verjamejo, da je vsaka 
beseda svete knjige prišla neposredno 
od Boga in je zato nespremenljiva ter 
večna, se imenujejo konservativci, 
tradicionalisti ali fundamentalisti. 
Nekateri mislijo, da je sveta knjiga sicer 
od Boga, vendar čutijo, da je treba pri 
njenem razumevanju upoštevati tudi 
družbene razmere v času nastanka, 
nazore in osebnost pisca.

Verni ljudje čutijo, da je tisto, v 
kar verujejo, resnično. Po mnenju 
raziskovalcev religij imajo vere v družbi 
pomembno vlogo, naj so resnične 
ali ne. Nekateri pravijo, da so bile 
religije nekoč koristne za osmišljanje 
človekovih doživetij, zdaj pa te naloge 

ne opravljajo več, ker obstajajo 
znanstvene razlage za stvari, ki so bile 
prej nerazumljive. Drugi menijo, da 
se znanost in religija ne izključujeta. 
Znanstveniki, ki preučujejo življenje ljudi 
v najstarejših družbenih skupnostih, 
imajo religijo za silo, ki je povezovala 
skupnosti, saj je vsem članom 
predpisovala enaka pravila vedenja 
in enak način razumevanja sveta. 
Psihologi raziskujejo vlogo religije pri 
zmanjševanju strahu, saj v njej ljudje 
dobivajo oporo, ki je zunaj njih samih. 
Nekateri menijo, da je to primeren način 
spopadanja z življenjskimi težavami; 
drugi pa, da religija preprečuje, da bi 
ljudje postali samozavestni in zaupali 
v lastne sposobnosti, ter jih odvrača 
od soočanja s kruto resničnostjo. 
Danes mnogo ljudi zanima način, kako 
vere uporabljajo zgodbe, simbole in 
umetnost, da bi dale dogodkom globlji 
pomen.

Čeprav v bogatih, razvitih deželah 
mogoče religije upadajo, pa je na 
splošno na svetu zanimanje za 
religijo vedno večje. Nekateri menijo, 
da je nova religija bogatejših dežel 
potrošništvo, saj ljudje vidijo smisel 
življenja v denarju, s katerim lahko 
kupijo vedno več zanje pomembnih 
materialnih dobrin. Napovedujejo, 
da bo končno prišlo do preobrata 
od materialističnega nazora k bolj 
duhovnim vrednotam religije.

Barbara Ahačič Osterman

Vir: www.religije.com

Franci Bernot (Občina Lukovica), Jože Vahtar (podžupan Občine Mengeš), 
Aleksandra Gradišek (direktorica Centra za razvoj Litija),

Toni Dragar (župan Občine Domžale) in Marjan Šarec (župan Občine Kamnik) 

ODPRTJE PODJETNIŠKE TOČKE VEM V DOMŽALAH
V Domžalah je 10. decembra vrata odprla podjetniška 
vstopna točka VEM – Vse na enem mestu, ki svoje 
storitve nudi potencialnim podjetnikom in delujočim 
podjetjem z območja občin Dol pri Ljubljani, Domžale, 
Kamnik, Komenda, Lukovica, Mengeš, Moravče, Trzin 
in Vodice. Storitve podjetniške točke izvaja Center za 
razvoj Litija.

Direktorica Centra za razvoj Litija, Aleksandra Gradišek in 
župan Občine Domžale, Toni Dragar, sta uradno odprla točko 
VEM, ki se nahaja v poslovni stavbi SPB v Domžalah. Občina 
Domžale je zagotovila prostorske pogoje za podjetniško 
točko in pogoje za njeno delovanje. Točke VEM omogočajo 
vse – od registracije podjetja do pridobivanja raznoterih 
podjetniških informacij. Potencialni in že delujoči podjetniki 
lahko tu dobijo ustrezen nasvet, informacije o razpisih za 
sredstva in izobraževanjih. Delovanje točk VEM posredno 
pomaga odpirati nova delovna mesta, podjetnikom omogoča 
preprostejši formalni začetek samostojne podjetniške poti, 
brezposelnim ponuja svetovanje pri odločanju za lastno 
podjetništvo in registraciji dejavnosti. Dostop do aktualnih 
razpisov in pomoč pri pridobivanju nepovratnih sredstev 
in drugih spodbud za uresničevanje podjetniških projektov 
– to so prednosti, zaradi katerih so podjetniške točke CRL 

vedno dobro obiskane. Podjetniška točka v Domžalah je 
ena izmed vstopnih točk VEM, ki jih sofinancirata Javna 
agencija za podjetništvo in tuje investicije ter Ministrstvo za 
gospodarstvo.

Tekst: Ana Savšek, Center za razvoj Litija

Foto: Vido Repanšek

ZAHVALA
V Centru za socialno delo Domžale in Društvu rejnic in rejnikov Domžale se iskreno  zahvaljujemo našim donatorjem iz 
Rotary cluba Domžale in še posebej gospe Martini Oražem, ki svoj prosti čas, dobro voljo in denar namenijo v pripravo ter 
pomoč Miklavžu pri izvedbi obdarovanja naših otrok. 

Marta Tomec

Kot že vrsto let doslej je tudi letos Rotary club Domžale 
pripravil Miklavžev večer za otroke iz rejniških družin 
v občinah Domžale, Lukovica, Mengeš in Moravče 
ter za otroke iz OŠ Roje s prilagojenim programom in 
oddelkom usposabljanja. 

Pri oblikovanju dobre vsebine daril so po svojih zmožnostih 
prispevala posamezna podjetja (Emma iz Lesc, Jurček 
iz Depale vasi, Žito Gorenjka ter Šumi in Fructal). Ob 
pomoči Centra za socialno delo Domžale, kjer so poskrbeli 
za prijazna Miklavževa vabila, je bilo pravočasno vse 
pripravljeno. Zbrali smo se na četrtkov večer, 2. decembra, 
v Kulturnem domu v Grobljah. Tako otroke kot tudi odrasle 
je najprej razvedrila lutkovna skupina Majetida s simpatično 
predstavo z naslovom Dogodivščine strahca Bu. Nato so 
otroci v svojo sredo poklicali svetega Miklavža, ki jih je 
dobrohotno pozdravil, jim zaželel prijetne predpraznične dni 
ter jim nato razdelil darila. Miklavžev stisk roke, njegove tople 
besede ter lepe želje so bile dodatna popotnica vsakemu 
izmed otrok. Nasmejanih obrazov in z iskricami v očeh so 
otroci skupaj s svojimi starši in skrbniki zapustili prijetno 
druženje.

Martina Oražem, Rotary club Domžale

MIKLAVŽEVANJE ZA OTROKE IZ REJNIŠKIH DRUŽIN

Verski simboli
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Gospod je moj pastir,  
nič mi ne manjka…
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DRUŠTVA DRUŠTVA

NASTOPI MENGEŠKE GODBE 
V DECEMBRU
December je ponavadi bolj vesel mesec, za godbenike 
pa delaven, poln vaj in koncertov. Letošnji tako ni bil 
nobena izjema. 

V četrtek, 9. decembra, smo imeli na RTV Slovenija v 
Ljubljani snemanje. Tam je bilo še veliko drugih odličnih 
ansamblov in pevcev. Naš nastop ste si lahko ogledali na 
zadnji dan v letu 2010, na TV Slovenija 1 – v oddaji Silvestrski 
Videomeh. Nastopili smo v uvodu in na koncu oddaje. Kdor 
pa je zamudil in si ga želi ogledati, to lahko stori na spletni 
strani www.rtvslo.si.
V nedeljo, 26. decembra, smo imeli v Kulturnem domu 
Mengeš naš tradicionalni novoletni koncert. Pod vodstvom 
dirigenta Dimitrija Ledererja smo uspešno izvedli program. 
Še posebej je s skladbo Pie in the face navdušila solistka 
na pikolu Andreja Marčun. Na koncu pa je zadonel še 
tradicionalni Radetzky marš. Vsem, ki ste pripomogli k 
uspešni izvedbi koncerta, se lepo zahvaljujemo. Še posebej 
turističnemu društvu Mengeš za postavitev scene. Prav tako 
hvala vsem za prostovoljne prispevke, ki smo jih porabili za 
financiranje obnove godbenega doma. V leto 2011 smo 
vstopili s tradicionalnim novoletnim pozdravom, ko smo igrali 
po mengeških ulicah. Ustavili smo se pri županu Francu 
Jeriču, še posebej pa so se nas razveselili v Domu počitka 
Mengeš. Na poti smo bili deležni gostoljubja nekaterih naših 
zvestih podpornikov in poslušalcev, posamezniki pa so svoje 
navdušenje podkrepili tudi  z drobnimi pozornostmi. Več 
fotografij s koncertov pa si lahko ogledate na naši spletni 
strani: www.mengeska-godba.si. 

Godbeniki in godbenice vam želimo srečno in uspešno novo 
leto 2011 ter veliko užitkov ob poslušanju naših prihodnjih 
koncertov. 

Maja Keržič Solistka na pikolu Andreja Marčun

BOŽJI SLUŽABNIKI 
V dneh pred božičem je izšla zloženka o Bogu 
posvečenih ljudeh iz Loke pri Mengšu, ki so se odzvali 
Božjemu klicu v zadnjih 180 letih. To so: Mihael Jagodic 
(1843–1895) – škofijski duhovnik, Franc Jagodic (1909–
1976) – duhovnik/salezijanec, Johana Rakef (1907–
1962) – redovnica/usmiljenka in Janko Testen (1897–
1984) – frančiškanski brat in slikar (o njem je lani izšla 
monografija).

Izdalo jo je loško Kulturno društvo Antona Lobode, v zahvalo 
tem Božjim služabnikom, predvsem pa v spomin zdajšnjim 
in poznejšim rodovom. Ker vsi štirje že kar nekaj desetletij 
uživajo nebeško kraljestvo, so celo med rojaki slabše znani 
ali pa o njih doslej sploh niso nič vedeli. Zloženka bo morda 
v spodbudo tudi mladim, da bi šli po njihovih stopinjah. 

Jože Brojan

Na snemanju Silvestrskega Videomeha

Tradicionalni novoletni koncert

FOLKLORNA SKUPINA 
SVOBODA MENGEŠ V PRAGI
Naša skupina ljubiteljev starega slovenskega ljudskega 
izročila je imela zopet priložnost, da se pokaže na 
festivalu v tujini. Tako smo se člani Folklorne skupine 
Svoboda Mengeš, ki smo se lahko za nekaj dni odtegnili 
od službenih in družinskih obveznosti, odzvali na 
povabilo Mediteranian folk organisation in se udeležili 
International folk festival in Prague, ki je potekal od 27. 
do 30. novembra 2010. 

Potovati v tujino in tam predstaviti košček svoje domovine 
ter spoznati del tuje, je ponavadi zanimivo. Tako se tudi 
gostovanje v Pragi, v zadnjih dneh novembra, temu ni 
izneverilo. S petjem in plesom smo se predstavili v dveh 
zaporednih večerih, v družbi Grkov, Italijanov, Srbov, 
Romunov, Poljakov in Čehov. Naši belokranjski in gorenjski 
plesi so se od plesov ostalih gostujočih skupin precej 
razlikovali, kar je dalo predstavi še poseben čar. Druženje 
v zaodrju s člani ostalih folklornih skupin in gostitelji je 
prineslo nekaj novih prijateljstev in poznanstev, v želji po 
vnovičnem snidenju in sodelovanju. Še posebno smo se 
lahko pobližje spoznali z drugimi narodnostmi na družabnem 
večeru, ki so ga pripravili gostitelji. Zapleteni koraki kola 
in drzno poplesavanje z boki so nas popeljali v razigrano 
rajanje, ob polki in zvokih frajtonarice pa je prizorišče 
druženja pokalo od veselja in navdušenja. Na lastne oči 
smo se lahko tudi prepričali, da je Praga res eno najlepših 
evropskih mest. Kar nekaj zaslug za to lahko pripišemo 
znamenitemu slovenskemu arhitektu Jožetu Plečniku, ki 
je v času predsednika Masaryka prenovil nekdanji dvorec 
čeških kraljev Hradčani, ki je sedaj sedež češke vlade in v 
Pragi arhitekturno izstopa. V Pragi pa je še več Plečnikovih  
arhitekturnih stvaritev. Mi smo si lahko na hitro ogledali še 
nekaj drugih znamenitosti Prage, med drugim katedralo sv. 
Vida, Karlovo univerzo in Karlov most.
Ob potepanju po mestu in nakupovanju spominkov za svoje 
domače pa smo lahko začutili tudi sodoben utrip mesta, ki 
nas ni pustil hladnokrvne. Težko pa bi se vrnili domov, brez 
da bi poskusili znamenito češko pivo, ki si ga obiskovalec 
Prage lahko privošči na vsakem koraku. Ker smo imeli čast 
in dolžnost s plesom predstaviti svojo rodno zemljo, pa z 
njim nismo pretiravali. Zato se nameravamo tja še vrniti, 
Praga je tega vredna.

J. L., FS Svoboda Mengeš 

SMUČARSKA SEZONA JE NA VRHUNCU!
Sneg se je v gorah že kar dobro utrdil, da nam nudi 
odlično smuko. Ker imate sedaj že nekaj smučarske 
kondicije, vas Smučarsko društvo Mengeš še 
enkrat obvešča, da se nam pridružite pri naslednjih 
dejavnostih:

15. januarja 2011:  Izlet na Višarje (prijave v trgovini 
Trgoavto, Burnik)
30. januarja 2011: Tekmovanje v veleslalomu za prvenstvo 
Občine Mengeš (na Mengeški koči ali na Kobli, odvisno od 
snežnih razmer)

4. februarja 2011: Slavnostna seja ob 40-letnici 
Smučarskega društva Mengeš. Vabljeni vsi, ki ste v tem 
času kakor koli prispevali čas in dobro voljo v delovanje 
društva.

O vseh dejavnostih vas bomo še sproti obveščali na naši 
Facebook strani, če pa imate kakšno vprašanje, nam pišite 
na smucarskodrustvomenges@gmail.com.

Smučarsko društvo Mengeš
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So dnevi, ki so vredni spomina,
so dogodki, ki ostanejo v spominu za vedno,

in so ljudje,
zaradi katerih je ta svet lepši.

Naj vam leto 2011 prinese polno lepih 
in nepozabnih trenutkov, mnogo sladkih 
utrinkov, veliko sreče, veselja in zdravja,
le ščepec soli ter zvrhan koš dobre volje.

SREČNO!

Ob tej priložnosti se vam tudi iskreno 
zahvaljujemo za vso podporo in pomoč 

našemu Društvu Sožitje Mengeš.

Breda Zlobko                 Mag. Tatjana Novak                                                                         
Tajnica                                                              Predsednica                                                              

DRUŠTVA DRUŠTVA

AIA v Vrtcu Češmin v Domžalah
V četrtek, 16. decembra, so hip hop 
in jazz plesalci AIE nastopili v vrtcu 
Češmin v Domžalah. V vrtcu so nas 
prijazno sprejele vodja vrtca, gospa 
Urška Ulčar, in prijazne vzgojiteljice. 
Mali nadebudneži so pozorno 
spremljali nastop, ki ga je koreografinja 
Sanja Tomšič poimenovala Božični 
pozdrav (X-MAS BOOM). Pravljično 
plesna zgodba je otroke z glasbo in 
plesom popeljala v svet škratov, ledene 
kraljice, dobrih vil in Božička.

AIA in božično novoletni nastop v 
ŠD Partizan
V soboto, 18. decembra, je v dvorani 
ŠD Partizan potekal božično-novoletni 
nastop za starše, sorodnike in prijatelje 
plesalcev AIE. Nastop sta pripravili 
mentorici jazz baleta Urška Gjergek 
in mentorica hip hopa Sanja Tomšič, 
ki si je prireditev tudi zamislila. 
Zelo bogat program nas je popeljal 
skozi domišljijski svet, od džungle, 

NASTOPI AIA V VESELEM DECEMBRU
ljubezenskih prizorov, mladostniške 
zabave, glasbenih zvezd, Avatarja, 
najstniških sanj, sveta mode, hip hop 
Pepelke, Božičnega miksa, predstavili 
pa so se nam tudi solisti. Ob zaključku 
smo plesalcem zaželeli veliko plesnih 
uspehov in jim podelili  tudi darila.

AIA v mengeških vrtcih
V torek, 21. decembra, so  plesalci 
društva AIA nastopili v vrtcih Sonček 
in Gobica v Mengšu, kar je omogočila 
ravnateljica Mojca Novinec Babič. V 
obeh vrtcih so jih sprejele prijazne 
vzgojiteljice, otroci pa so plesalce AIE 
že nestrpno pričakovali, saj so se z 
njimi spoznali že oktobra. V obeh vrtcih 
so jih spodbujali z aplavzom, v Gobici 
pa so ploskali s takšnim navdušenjem, 
da so morali točko ponoviti. V vrtcu 
Sonček so plesalce presenetili z 
glinenimi gumbki za srečo, v Gobici pa 
so jim otroci zapeli  božične pesmi.

Tekst: Blanka Tomšič
Foto: Jože Mlakar

AIA v vrtcu Češmin …

… na božično novoletnem nastopu …

… in v vrtcu Sonček.

SAMOSTOJNA RAZSTAVA ČLANA LIKOVNEGA DRUŠTVA
Razstave v Kulturnem domu Mengeš so za Likovno 
društvo Mengeš vedno poseben dogodek, predvsem 
pa za avtorja, ki samostojno razstavlja svoja umetniška 
dela. Tokrat je to Handi Behrič, ki v društvu deluje od 
njegove ustanovitve, torej že 15 let. 

Handijev stil slikanja je vseskozi samosvoj, bolj abstrakten, 
s pridihom figurativnosti, izpovedni in občutljiv. Ob tokratnih 
njegovih slikah moraš razmišljati o razsežnosti absolutnega, 
z dopolnitvijo nazivov pod slikami pa začutiš globino duše, 
ne prizor, temveč širjavo univerzuma. Za to, da smo v 
decembru, pred prazniki, ki nas prisilijo na razmislek o 
minljivosti in ponovnem rojstvu, so Handijeve slike ravno 
primerne. Večinoma nas spominjajo na angelska bitja, 
praznične so in razkošne. Razkošje v barvah, v avtorjevih 
razmišljanjih, sočutjih, vdanostih, prizemljitvi, upanjih in 
prepričanjih ali tolažbah, da dušo popelje blisk onstran 
praga. Tako je naslovil tudi svojo razstavo. Mi, ki Handija 
poznamo, vemo, da v urejeni družini njegova likovnost izraža 
življenjske dogodke, bolezen, izgubo dragih, nemoč, da 
spremeniš začrtano, in hkrati upanje, da inteligenca (eden 
od naslovov slike) obstaja tu in tam. Skratka sporočilo, da 
duhovnost premaga še tako kruto realnost. Handi Behrič 
je priredil že več samostojnih razstav, vedno sodeluje na 
skupnih razstavah matičnega društva in na medkrajevnih 
razstavah. Redno se udeležuje razstav Zlate palete po 
Sloveniji in humanitarnih razstav (Sinji vrh v Ajdovščini). Za 
svoja dela je bil nagrajen z mnogimi certifikati kakovosti in 
z najvišjo nagrado Zveze likovnih društev Slovenije – Zlato 
paleto za grafiko. 

Barbara Rabič

TABORNIŠKE NOVICE
Dočakali smo novo leto, z njim pa tudi novo leto 
taborniških akcij, ki se bodo ponovno ali na novo 
zvrstile v tem letu. Pred tem smo se še poslovili od 
starega leta na Čajanki in se začeli pripravljati na 
vsakoletno zimovanje.

V sredo, 22. decembra, smo se taborniki zadnjič v tem letu 
zbrali, da smo se malo pozabavali in poslovili od starega 
leta. Zbralo se nas je preko 35, predvsem pa je prišlo 
veliko mlajših, kar je bil tudi namen. Z akcijo smo pričeli 
ob 17. uri in najprej počakali, da se je večina udeležencev 
zbrala, nato pa smo starejši zaigrali lutkovno predstavo, ki 
smo jo pripravili za mlajše. Po prigodah mačke, netopirja, 
psa, petelina in jelena, ki so bili glavni igralci igre, pa smo 
se odpravili v zgornje nadstropje LGM-ja (v katerem je 
čajanka tudi potekala), kjer smo imeli Čajanko talentov, na 
kateri smo pokazali svoje talente. Imeli smo komike, band, 
baletne plesalce, glasbenike ... Vsi so se odlično odrezali, 
najboljši pa so dobili nagrade. Po končanih talentih smo se 
odpravili nazaj v pritličje, kjer smo si izmenjali darila, ki smo 
jih prinesli s seboj. Nato pa nas je čakal samo še ognjemet, 
čaj in sladkarije, ob katerih smo se nato počasi poslovili in 
odpravili domov okoli 19. ure. 

Tudi letos bomo organizirali zimovanje. Odpravili se bomo 
v Kranjsko Goro, in sicer od 5.  do 8. februarja 2011. Na 
akcijo so vabljeni tako člani kot nečlani. Cena je 70 evrov 

Praznovanje 20-letnice župnijske Karitas Mengeš 

DOBRODELNI KONCERT V KULTURNEM 
DOMU MENGEŠ
Z dobrim namenom želimo obeležiti, se zahvaliti in vas povabiti na 
dobrodelni koncert ob 20-letnici delovanja Župnijske karitas Mengeš. 
Vse občane in druge, ki imate posluh za soljudi in dobrodelnost, vabimo 
na slovesnost, ki bo potekala 22. januarja 2011 s pričetkom ob 18. uri, v 
župnijski cerkvi Sv. Mihaela v Mengšu, kjer bo škof Anton Jamnik daroval 
sveto mašo. 

Slovesnost se bo nadaljevala z 
dobrodelnim koncertom ob 19.30, v 
Kulturnem domu Mengeš. Prijetno 
vzdušje ob kvalitetni glasbi in plesu 
nam bodo ustvarili nastopajoči: 
Anastazija in Miran Juvan, Franc 
Kompare, Tone Kompare – direktor 
Škofijske karitas Ljubljana, Mladi 
Stoparji, Tomaž Plahutnik z Majo 
Vrabec in Saro Marinko (citrarji), 
violinistki Barbara Štimec in Kristina 
Kozjek, Urška Urbanija Žun, Nina 
Pušlar ter Prifarski muzikanti. Kulturni 
program bo s toplo besedo obogatila 
povezovalka večera Nataša V. Jerič.  

S pomočjo dobrodelnega koncerta in 
sredstev, zbranih s prodajo vstopnic, 

bomo pomagali mengeškim družinam 
v stiski. Vstopnice lahko kupite v 
trgovini Hani Mengeš in Teater baru. 
Vse poklicane, ki v sebi čutite, da bi 
za otroke iz socialno ogroženih in 
revnih družin v naši občini radi storili 
nekaj več, poleg obiska dobrodelnega 
koncerta, vabimo, da se pridružite 
programu botrstva v okviru Župnijske 
karitas Mengeš. 

Z velikim veseljem in toplino v srcih 
se veselimo skupnega druženja, ki 
bo še dolgo grelo mengeške družine.

Župnijska Karitas Mengeš

za člane in 95 evrov za nečlane. V ceno je vštet trikrat polni 
penzion, kosilo, prevoz, organizacija in izvedba zimovanja. 
Več dodatnih informacij lahko dobite na www.rup.si ali pa 
na vodovih sestankih. Prijavite se lahko preko e-naslova 
zimovanje@rup.si ali pa oddate prijavnico vodniku. Za 
dodatne zanimivosti in galerijo slik vas ponovno vabim, da 
si ogledate našo spletno stran www.rup.si, na kateri boste 
prav tako našli dodatne informacije o zimovanju in opise 
akcij. Z naravo k boljšemu človeku!

Propagandist Domen
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OBRAZI VZGOJA IN IZOBRAŽEVANJE

'Sabljo' je kot mnogo drugih njegovih sonarodnjakov iz Bosne 
v Slovenijo prinesla ekonomska nuja in želja po lepšem 
življenju. Na skromni kmetiji v kraju Pećigrad v Občini Cazin 
se je staršema – mami, ki je delala na kmetiji, in očetu, ki je 
bil cestar (danes teh vzdrževalcev cest ni več), rodilo deset 
otrok. Prvih devet je bilo fantov, Sulejman, letnik 1944, je bil 
šesti po vrsti. »Za vsako delo je bilo treba poprijeti, na polju 
in pri živini, pa tudi v kuhinji,« je pripovedoval. »V osnovno 
šolo sem hodil štiri kilometre daleč v Cazin in jo uspešno 
končal. Imeli smo stroge učitelje. Sam sem se odločil, da bi 
nadaljeval šolanje, čeprav starša nista bila za to. V  Bihaću 
sem končal srednjo poklicno šolo in si pridobil poklic za 
upravljanje strojev v gradbeništvu. S še dvema fantoma 
iz vasi smo vsak dan pešačili osemnajst kilometrov daleč. 
Težko je bilo, a je šlo. Za šolske in druge potrebščine sem 
si moral zaslužiti sam. Tako je bilo že v osnovni šoli. Otroci 
smo nabirali razne gozdne sadeže, polže, storže. Ko sem 
bil v srednji šoli, sem tri leta hodil med počitnicami delat 
v vinograde podjetja Vinakoper v Koper.« Po končani šoli 
je bila nadaljnja pot pravzaprav že začrtana. Vodila je v 
Slovenijo, ki je potrebovala delavce. Za ljudi iz krajev, kjer 
razen naravnih lepot ni bilo  ničesar, kar bi omogočilo kolikor 
toliko dostojno življenje, je bila skoraj kot obljubljena dežela. 
»V Slovenijo sem prišel leta 1962. Kot strojnik gradbene 
mehanizacije sem bil zaposlen pri raznih firmah. Najdlje – 
od leta 1976 do 1992 – sem delal pri Komunalnem podjetju 
Domžale. Nikjer ni bilo lahko, povsod je bilo za plačo treba 
pošteno delati. Vmes se mi je pripetila še delovna nesreča, 
da bi skoraj izgubil roko. Ustvaril sem si družino, imam štiri 
otroke – tri sinove in hčerko. Od leta 1981 živimo v Mengšu, 
ves čas v istem stanovanju, pred tem pa v Domžalah.«  Letos 
bo torej že trideset let, odkar je Mengšan. »Se počutite kot 
Mengšan?« »Seveda,« odločno zatrdi. »Moje načelo je, da 
se mora človek vedno prilagoditi okolju, v katerem živi, mora 
biti takšen kot tisti, s katerimi živi. Zato se v Mengšu dobro 
počutim. Veliko dobrih znancev in prijateljev imam tu, rad 
pa se družim in prijateljujem tudi s svojimi sonarodnjaki.« 
Kako pa gleda na današnje življenje? »V redu je, lahko 
živiš, kakor hočeš. Ni pa dobro, ker so prevelike razlike med 
ljudmi. Včasih je bilo tega manj.« Razpad prejšnje skupne 
države Jugoslavije je Sulejman – 'Sablja' kot mnogi drugi 
občutil izjemno boleče. Nikoli prej si ni predstavljal, da bi 
se kaj takega lahko primerilo. Sicer ne želi več o tem dosti 
govoriti, pa vendar ne more mimo vsega tega, kar je tako 
močno zaznamovalo njegovo življenje. »Po tridesetih letih 
dela v Sloveniji – bil sem redno zaposlen, živel tu z družino, 
poravnaval vse obveznosti, vse je bilo čisto normalno – 
se je leta 1992 kar nenadoma zgodilo, da sem ostal brez 
državljanstva, brez zaposlitve. Jugoslovanskega ni bilo več , 
slovenskega nisem mogel dobiti. Iz Bosne bi moral dostaviti 
neke dokumente, vendar pa tja nisem mogel, ker so bile tam 
vojne razmere. V tem času sta mi umrla mama in brat, pa 
še na njun pogreb nisem mogel iti. Strašno je bilo. Postal 

PONOSEN(A)  SEM
Na katero svojo lastnost so ponosni učenci 5. b 
razreda? Kaj je tisto, kar vas dela posebne, enkratne? 

Ponosen(a) sem:
-  da lepo rišem in da imam dobre prijateljice;
- da sem dober športnik;
- rada se smejim in nisem nikoli slabe volje;
- rad pomagam, znam se lepo pogovarjati, veliko vem o      
  naravoslovju;
- sem zaupljiva, rada pomagam, se rada nasmejim, sem    
  ponosna nase, ker sem dobra športnica;
- sem prijazna
- vsem z veseljem pomagam, vse imam rada;
- rad se zabavam, smejim in govorim;
- veliko ljudi spravim v smeh, rad posojam stvari;
- sem vesel fant in se rad pogovarjam;
- sem dobrega srca, vesel sem, ker sem na svetu;
- zaupam sošolcem;
- imam dobre prijatelje;
- imam smisel za humor, lepo rišem, odlično voham;
- imam smisel za humor, rada pomagam;
- sem prijazen in rad pomagam, težko zdržim, da ne      
  povem, kar mi zaupajo, a se potrudim;
- sem miren in prijazen;
- ker dobro igram harmoniko;
- imam veliko prijateljev, ker rad posojam stvari;
- se zadržim, ko me sošolec  v razredu izziva.

Nada Javh, razredničarka 5. b

PRAZNIČNI ČAS V ENOTI GOBICA
Na prihajajoče praznike smo se v enoti Gobica začeli 
pripravljati že konec novembra, ko so 23. novembra 
starši z otroki prišli na delavnico izdelovanja adventnih 
venčkov. Material za izdelavo so ves mesec nabirali na 
sprehodih v naravi. Prav vsi so bili zelo ustvarjalni in 
nastali so čudoviti izdelki, ki smo jih prodajali na bazarju.

Tudi otroci in strokovne delavke smo pridno ustvarjali in tako 
na bazarju, ki je potekal 30. novembra, ponudili pestro izbiro 
ročnih izdelkov, kuhali smo marmelade in sokove, pekli 
piškote … Sredstva, ki smo jih zbrali s prodajo, smo namenili 
za nakup vodnih kotičkov. Nato je bila na vrsti okrasitev avle 
in igralnic, postavitev novoletne jelke, ob kateri smo se v 
decembrskem času pogosto družili, prepevali in poslušali 
zgodbice. 14. decembra nas je obiskala Andreja Rustja, 
ki nam je podrobneje predstavila življenje Eskimov. Dan 
kasneje smo si ogledali predstavo strokovnih delavk enote 
Gobica Živali iščejo jelčico. Po predstavi pa so otroci našli 
darila pod novoletno jelko. Strokovne delavke so igrico 
zaigrale tudi za otroke iz enote Sonček in za otroke, ki v 
letošnjem šolskem letu niso bili sprejeti v vrtec. Tri dni pred 
božičnim večerom so nas obiskali plesalci plesne skupine 
AIA, 9. decembra pa so nam zaplesali tudi naši otroci, ki 
obiskujejo plesne urice v PŠ Miki. Pri  plesu smo se jim 
pridružili tudi mi, razgibavali pa smo se tudi zunaj, kjer smo 
uživali v igrah na snegu.

Marta Gerkman

SULEJMAN  SABLJAKOVIĆ – ‘SABLJA’: S TREBUHOM ZA 
KRUHOM V SLOVENIJO
Najbrž je veliko Mengšanov, ki Sulejmana Sabljakoviča bolj poznajo po vzdevku Sablja kot pa po njegovem pravem 
imenu in priimku. Še posebej to velja za številne generacije nogometašev – od današnje najmlajše do tistih, ki žogo 
še brcajo kot rekreativci,  osnovne žogobrcarske lekcije dajejo svojim sinovom ali vnukom ali pa se s tem športom 
ukvarjajo kot navdušeni navijači. Moram reči, da dolgo nisem vedel, od kod mu to 'partizansko' ime. Najprej sem 
mislil, da izvira iz njegovega značaja, da je oster, nabrušen kot sablja. V bistvu pa je umirjen, urejen in priljuden 
gospod, podoben mnogim drugim njegovih let, le da ima nekoliko drugačno življenjsko zgodbo. Vzdevek mi je 
všeč, zato ga bom kar uporabljal v tej predstavitvi.

sem eden od 'izbrisanih', tudi moja družina. »Kar deset let je 
trajalo, da je dobil slovensko državljanstvo. Vsi  ti dogodki so 
pustili posledice na njegovem zdravju, niso mu pa vzeli vere 
v pravičnost. Prejel  je tudi 'odločbo o izbrisanih', s čimer je 
država priznala, da mu je bila povzročena krivica. Od leta 
2006 je Sulejman upokojen, življenje se je umirilo. Več časa 
ima za kavico in klepet s prijatelji, sprehode po Mengšu in 
okolici, izlete po Sloveniji, gledanje televizije. Zadovoljen je. 
Važno je, da je mir, pravi. Že več kot poldrugo desetletje je 
tesno povezan z mengeškim nogometom. Ni funkcionar ali 
igralec, pač pa oseba, ki v klubu postori kopico stvari, da 
se lahko odvija običajen nogometni utrip: ureja igrišča, skrbi 
za drese, razne rekvizite ter garderobne prostore, pomaga 
trenerjem in igralcem z raznimi uslugami ... Dolgoletni 
predsednik nogometnega kluba Aleš Janežič je o 'Sablji' 
dejal: »Sodelovala sva deset let, jaz kot predsednik kluba, on 
kot človek za vse. Je človek, na katerega se lahko zaneseš 
kadarkoli, je 24 ur na dan predan klubu ter ne pozna besede 
'ne morem'. Ni igralca, ki mu ne bi prijateljsko stisnil roke, še 
posebej pa ga imajo radi otroci.«
Pravijo, da otroci najbolj vedo, kdo je dober človek.

Fotografije: Lastna zbirka
                       Gregor Anžin, Boštjan Marinko
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Naravoslovni krožek 

GOZDNA UČNA POT – GOBAVICA
Opazila sem, da je v Sloveniji že zares veliko učnih naravoslovnih poti, opremljenih s tablami, na katerih so opisi 
pokrajine, njenih značilnosti, rastlinstva in živalstva. Menim, da bi bila zelo dobrodošla taka učna pot tudi na naši 
Gobavici, ki sama ponuja dobre možnosti za postavitev gozdne učne poti. Z učenkami naravoslovnega krožka 
razredne stopnje smo pripravile osnutek za vodnik po gozdni učni poti Gobavica, dolgi približno 2 kilometra in pol, 
ki smo jo začrtali skupaj z gozdarjem Mirom Colnarjem. Pri vsaki točki bodo pripravljene tudi naloge (ali križanke ) 
za učence, ki bi želeli obiskati našo učno pot. 

Naravoslovna gozdna učna pot je pešpot, speljana po gozdni pokrajini in je namenjena naravoslovnemu izobraževanju, 
spoznavanju gozdnih rastlin, živali, gozdarstva, tradicionalnih obrti in naravnih pojavov. Tovrstne pešpoti so navadno dolge 
nekaj kilometrov, lahko dostopne in namenjene sprehajalcem. Opremljene so s tablami, na katerih so komentarji o geoloških, 
živalskih in rastlinskih zanimivostih. Naša učna pot bi bila dolga približno dva kilometra in pol. Pri krožku smo se posvetile 
gozdu, ki ga je za enkrat v naši okolici še dovolj in ker ga dobro poznamo in ga želimo še dolgo ohraniti. Želimo, da bi vsi 
skupaj bolj razmišljali o gozdu, o naravi in njenih prebivalcih. Da bi naravo lahko ohranili, jo moramo poznati, razumeti in 
spoštovati. Zato se moramo včasih ustaviti in se zalesti vanjo. Največji, najbolj pester in najbolj ohranjen del narave je še 
vedno gozd. S skrbjo za gozd bomo skrbeli tudi za naše zdravje. Zato se potrudimo spoznati gozd in ga pomagajmo ohraniti 
zase in za naše potomce. Pot bi bila namenjena vsem, tako odraslim kot otrokom. Knjižica za na pot pa bi bila zasnovana po 
metodi izkustvenega učenja, naloge bodo sestavljene v obliki križank, vprašanja pa zastavljena tako, da bodo obiskovalca 
vzpodbudila k razmišljanju. 

Simona Hrovat, mentorica krožka

Kaj so o delu samega krožka zapisale učenke?
GOZDNA UČNA POT – ZAČETKI

No, začeli smo v 4. razredu (zdaj smo že v šestem) na eni učni poti nekje na sredini Slovenije. Učiteljica nas je najprej samo 
vprašala, če bi bili za »zadevo okoli narave«. Jaz sem bila takoj za to in nekega dne po pouku nam je samo povedala, o 
čem se gre in kdaj se dobimo. Najprej smo le izpilili nekaj idej, nekateri udeleženci so prišli, nekateri pa odšli, na koncu pa 
smo se le ustalili. Kmalu smo začeli z našo knjižico, podatki, križankami ... To nam je vzelo približno celo leto. Delo smo 
nadaljevale še v naslednjem šolskem letu. Naše sodelovanje pa ni strogo, ampak se tudi kdaj pohecamo ter smo bolj domači 
kot npr. pri pouku. Odšli smo tudi na nekaj izletov – predvsem na Gobavico, kjer naj bi potekala naša gozdna učna pot. Na 
koncu petega razreda, ko smo že opravili kolesarski izpit, smo se s kolesi zapeljale do Radomelj, kjer je ob jezeru Črnelo 
že speljana učna pot, da smo si jo dobro ogledale. Učiteljica Simona je že obiskala občino, gospoda ravnatelja, skupaj z 
gozdarjem smo šli tudi enkrat na predvideno pot ... Upamo – vsaj jaz – da bomo Gozdno učno pot Gobavica odprli in da bo 
prišlo vsaj nekaj obiskovalcev. 

Taja Gonza, 6. b  

Začelo se je pred tremi let, ko se je osem punc s pomočjo nekaj fantov domislilo nekega projekta, gozdne učne poti. Naši 
učiteljici Simoni Hrovat je bila ideja všeč. Že naslednjo uro smo začeli. Naredili smo dva plakata, PowerPoint, predstavitev 
in začele smo delati knjigo. Naš cilj je, da na Gobavici naredimo učno pot, ki jo bodo druge šole lahko obiskale in se pri tem 
zelo zabavale in hkrati naučile kaj novega. Na naši poti je 15 točk in na vsaki je predstavljena kakšna rastlina, gozdna žival, 
vremenska hišica, past za lubadarje … Na koncu pa  zaklad. Le kakšen je? Do danes nas je vodila velika pot dogodivščin, 
ki smo jih doživele na našem potovanju skozi gradnjo naše gozdne učne poti. Ker je bila mnogim naša ideja všeč, so nam 
prisluhnili posamezniki: Občina Mengeš, gozdar Miro Colnar in Turistično društvo ter seveda OŠ Mengeš. Z našo briljantno 
idejo smo se predstavili tudi na Tribuni idej. Zmagale smo. Čeprav smo se zelo trudili, še danes skoraj nihče ne ve, da sploh 
imamo naravoslovni krožek. Tako se imenuje naše druženje oz. združevanje idej, zato smo se odločile, da sploh napišemo 
ta spis. Knjiga je naš današnji projekt, ki ga bomo s skupnimi močmi, upamo, uresničile. Imamo že kar precej dober osnutek, 
iz katerega bo kmalu nastala knjiga. Sedaj smo samo še punce, ker so fantje obupali.

Lena in Nika Trnovec, 6. b

KAJ ŠE LAHKO STORIMO ZA VEČJO VARNOST NAŠIH 
OTROK?
V decembru je svet staršev naše šole uresničil pomembno nalogo. Sestal se je na posebni seji, namenjeni le eni 
tematiki: večja varnost otrok pred vplivi drog, alkohola in nikotina. Pri tem je bilo v ospredje postavljeno vprašanje, 
kaj lahko za tovrstno varnost otrok še več storimo starši in posamezne inštitucije ali službe, ki se ukvarjajo s temi 
vprašanji. 

Člani sveta staršev namreč skoraj na vsaki seji zaskrbljeno poročajo o primerih, ko na različnih mestih v športnem parku 
ali celo v neposredni okolici šole opazijo mladostnike, ki se vidno ali prikrito ukvarjajo s temi snovmi. Šoloobvezni otrok, 
ki še ni zmožen kritične presoje in še nima izdelanih lastnih stališč in sistema vrednot, lahko zelo hitro sprejme pobudo 
in postane uživalec alkohola, nikotina ali celo droge. Članom sveta staršev so prisluhnili župan, predstavnik Policijske 
postaje Domžale, predstavnica Centra za socialno delo Domžale, ravnatelj in pomočnica ravnatelja naše šole. Predstavili 
so možnosti za svoje delovanje ter podali pojasnila na postavljena vprašanja. Celotna razprava je pravzaprav potrdila že 
bolj ali manj znana dejstva. Službe, ki so po zakonodaji pristojne za razreševanje te problematike (policija, CSD) se sicer 
trudijo, vendar zaradi različnih razlogov niso dovolj uspešne, še posebej ne v preventivnem smislu. Določene uspehe sicer 
dosegajo, vendar problematike z njimi ne morejo razrešiti. Potrebni so preventivni programi, namenjeni staršem in njihovim 
otrokom. Ti se v največji možni meri izvajajo v šoli in tudi v vrtcu. Po besedah ravnatelja šole so predavanja za starše, ki se 
nanašajo na preventivo, najslabše obiskana. 
Po mnenju udeležencev okrogle mize bi pomenili najbolj učinkovito preventivo ustrezni programi v občini, ki bi dali 
mladostnikom možnost njim primernega delovanja – bodisi zaposlitev, zabave, koriščenja prostega časa ipd. Tega je v naši 
občini veliko premalo. Različnih društev je v občini sicer dovolj, kaže pa, da pri privabljanju mladih v svoje vrste in pri načinu 
delovanja nimajo prav srečne roke. Nekako se bodo morala »posodobiti«, se približati mladim, da jih bodo     ti sprejeli za 
'svoje'. Podžupanja sosednje Občine Domžale je navedla nekaj primerov dobre prakse pri preventivnem delu z mladimi, ki 
ga izvajajo zadnja leta. Kot občino, kamor se tudi sami hodijo 'učit', je navedla Velenje, kjer zaradi načrtnega dela z mladimi 
dosegajo lepe uspehe.
Udeleženci okrogle mize so soglasno sprejeli naslednja stališča:
Starši želimo in pričakujemo, da Občina Mengeš za učinkovito reševanje problematike mladih čimprej pripravi kadrovsko, 
organizacijsko in finančno podprt program, ki jim bo nudil možnosti ustvarjalnega delovanja, za vse sprejemljivega izvajanja 
zabave ter zdravega koriščenja prostega časa.
Preventivni programi za otroke in starše naj se izvajajo še naprej, ker imajo pozitiven učinek. 
Svet staršev bo to tematiko obravnaval ponovno čez eno leto, da bi ugotovil, če se stvari premikajo na bolje.

Branko Lipar, predsednik sveta staršev

GOZDNA UČNA POT – OBISK MUZEJA

Bili smo v  četrtem razredu, ko smo se odločili imeti krožek z imenom Gozdna učna pot. Sedaj smo že v šestem razredu 
in pred kratkim smo imele izlet. V muzeju nas je spremljala tudi učiteljica Simona Hrovat, ki pa je bila z nami skozi vsa tri 
leta in je glavna voditeljica našega krožka. Po dolgotrajnem razmišljanju smo se odločile obiskati Mestni muzej Ljubljana. V 
muzeju smo veliko izvedele o bivši Emoni, ki so jo tako poimenovali stari Rimljani. Po muzeju nas je vodila vodička Mateja. 
Izvedela smo veliko o življenju Rimljanov, ki so ustanovili Ljubljano, a oni so jo imenovali Emona. Videli smo tudi značilna 
oblačila Rimljanov ter izvedeli, da so ljudje z veliko gub na obleki veljali za bogatega. Spoznale smo tudi način življenja ljudi 
v Emoni in seveda njihove običaje. Po končanem ogledu muzeja smo se odločile obiskati še tri Arheološke parke. In seveda 
so bili v Arheološkem parku originalni ostanki Rimljanov. Rimljani so zelo radi imeli pisano obarvane stene, četudi so imeli 
manj denarja, so za take reči vedno nekje izpraskali denar. Po ostankih lahko sklepamo, da je bilo mesto ustanovljeno pred 
skoraj natančno 2.000 leti na mestu, kjer danes stoji Ljubljana. Emona je obstajala tam nekje okoli 500 let, njihove ostanke 
so razstavljali že v srednjem veku. Do danes vemo o antični predhodnici Ljubljane že veliko, aktualne arheološke raziskave 
v središču prestolnice pa so prinesle nova zanimiva odkritja. Spoznajte rojstvo, življenje in propad mesta Emone, doživite 
vsakdan Emončanov in preverite, kakšno je mitično izročilo o Emoni – na razstavi v Mestnem muzeju Ljubljana. No, to je 
bilo torej nekaj zanimivosti o našem obisku muzeja! 

Tina Banožič, 6. b
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SODELOVANJE STARŠEV V 5. B  RAZREDU
Vedno sem vesela, kadar starši pridejo v razred in nam povedo kaj o svojem delu. Ker so na svojem področju pač 
strokovnjaki, lahko določene teme iz učnega načrta predstavijo učencem veliko bolje, kot bi to uspelo meni. V 
letošnjem šolskem letu smo imeli na obisku gospo Heine, ki je predstavila temo o zdravi prehrani, dotaknila pa se 
je tudi »problema« pubertete, ki je za učence še kako zanimiva. 
Gospa Heine se je z učenci pogovarjala o zdravi prehrani, ki je zelo pomembna za zdrav in skladen razvoj otrok 
in mladostnikov. Skupaj smo si ogledali prehransko piramido in njene sestavne dele. Učenci so ji obljubili, da 
bodo zjutraj, preden gredo v šolo, zajtrkovali. In ko sem jih naslednje jutro vprašala, kdo je držal obljubo, so bile 
skoraj vse roke v zraku. Na učencem dostopen in zabaven način se je dotaknila tudi obdobja odraščanja, higiene, 
primernega oblačenja, pa tudi odnosov med vrstniki in odnosov s starejšimi. Prišel pa je tudi Goran Momčilov in 
nam predstavil podjetje Vodovod – Kanalizacija Ljubljana. Povabil nas je na ogled podjetja, ki ga bomo, upam, 
uspeli realizirati spomladi, ko bo malo topleje.

Kristina Momčilov: Moj oči Goran nam je predstavil svoje podjetje JP Vodovod – Kanalizacija, ki je zadolženo za varno 
oskrbo s pitno vodo in za odvajanje in čiščenje odpadne vode v Ljubljani in v nekaterih primestnih občinah. Osnovne 
dejavnosti podjetja so: oskrba s pitno vod ter odvajanje in čiščenje odpadne vode. Družba svoje dolgoročno poslanstvo 
uresničuje z razvojnimi projekti na obeh komunalnih sistemih, s poudarkom na varovanju okolja. Oči nam je pokazal pot 
vode od črpališča do izliva v Ljubljanico. Poseben poudarek je bil na Centralni čistilni napravi, kjer se voda mehansko in 
biološko prečisti. Ogledali smo si nekaj slik ter videli, kako zgleda posušeno blato, ki je skoraj brez vonja.
Heine Maruša: V novembru je moja mami 5. b razredu predavala o puberteti. Predavanja smo se veselili, saj nas tema 
še kako zanima. Povedala nam je, kakšne spremembe se v puberteti dogajajo pri deklicah in kakšne pri dečkih. Posebno 
pozornost je namenila spremembam v telesni rasti, razvoju posameznih delov telesa, obnašanju in  razpoloženju. Za 
vsakega pubertetnika je pomembno dobro počutje znotraj in zunaj sebe. Skrb za lastno zdravje se zagotovo  začne pri 
osebni higieni, saj se v  času, ko se razvijamo, spreminja tudi naš telesni vonj. Zdrava prehrana in redna telesna aktivnost 
mora postati del našega vsakdana. V zdravi prehrani ima razporeditev obrokov hrane preko dneva velik pomen za zdravje. 
Zelo velik pomen ima tudi zadostno uživanje tekočine. Hrani moramo dodajati čim manj maščob, soli in sladkorja. Ob 
predavanju smo ugotovili, da  marsikdo izmed nas premalo časa posveča gibanju. Vse preveč radi se zadržujemo pred 
televizijo in računalnikom. Potruditi se moramo, da bomo vsaj pol ure na dan telesno aktivni. Pogovor in komunikacija s 
starši in tudi našimi prijatelji predstavlja enega od najpomembnejših načinov za reševanje problemov, za katere ne vemo, 
kako bi jih rešili, in včasih povzročajo neprijetne konflikte. Vsi se moramo v tem obdobju potruditi, da nas bo okolica sprejela 
takšne, kot smo, čeprav kdaj razmišljamo  drugače od ostalih. Družina in starši so naši prijatelji in ne nekdo, ki nas ne 
razume. Navsezadnje vemo, da so vsi odrasli že preživeli to, kar preživljamo sedaj sami.

Nada Javh, razredničarka 5. b

OGENJ  NI  IGRAČA 
(nadaljevanje iz prejšnje številke)

Bil je že obrabljen, skoraj prazen. Verjetno ne dela več, zato ga je nekdo vrgel kar v grm. Jure ga je pobral in spravil v žep. 
Med igro je pozabil nanj. Šele, ko se je zvečer v kopalnici umival, ga je otipal v žepu. Še dobro, da ga ni dal skupaj s hlačami 
v pranje. To bi bila mama huda nanj. »Jure, pohiti, večerja bo kmalu na mizi,« ga je poklicala mama. »Samo še umijem 
se,« ji je odgovoril Jure in zaklenil vrata kopalnice. Če ni bil dovolj hiter, ko je bila večerja na mizi, je mama prišla ponj kar 
v kopalnico, tega pa ni preveč maral. 

Še enkrat je prijel v roke vžigalnik in ga ogledoval. Najbolje, da ga vrže v smeti, da ga mama ne najde. Kajti vedel je, da ga 
bo zasliševala, kje, kdaj, kako, zakaj ... ga je dobil. Sto vprašanj. Saj je tako in tako prazen. Že je odprl pokrov smetnjaka, 
ko je prst kar sam potegnil po gumbu vžigalnika in plamen je skočil dovolj visoko, da je oplazil Juretove lase, od tu pa je 
kot strela skočil na zaveso na oknu. Ta se je v trenutku vnela. Jure je bil tako presenečen, da se niti premakniti ni mogel, 
ogenj pa se je širil in širil. Juretu se je zdelo, da od nekod iz daljave sliši mamin glas, a ni se mogel premakniti. Potem se 
ni zavedal ničesar več. Kaj se je dogajalo, mu je v bolnici povedala mama. Klicala ga je na večerjo, a ker ga ni bilo, se je 
odpravila proti kopalnici. Zagledala je dim, ki se je valil pod vrati. Hotela jih je odpreti, a so bile zaklenjena. Hitro je poklicala 
gasilce in stekla na hodnik ter kričala na pomoč. Takrat pa je po stopnicah že tekel oče in kmalu za njim tudi gasilci. Tudi 
sam sem bil med njimi. Ko smo se prebili do dečka, sem mislil, da ne bo preživel. Bil je kot mrtev in po vsem telesu je bil 
opečen. A preživel je. Dolgo je bil v bolnici, saj je bil zastrupljen z dimom in prestati je moral kar nekaj operacij na koži. Aleš 
ga je vsak dan po šoli obiskal v bolnici in težko mu je bilo, ko je gledal opečenega prijatelja. Vedel je, da ima hude bolečine, 
a ni mu mogel pomagati. Pripovedoval mu je, kako je v šoli, mu bral revije, se z njim pogovarjal in šalil, čeprav mu je bilo 
zelo težko. 

Danes je Jure že velik, odrasel mož, a opekline se mu še vedno poznajo. Koža se ne bo nikoli povsem zacelila. Z Alešem 
sta še vedno neločljiva in po končani šoli sta se oba odločila, da postaneta poklicna gasilca. Delal sem skupaj z njima in 
vesel sem, da ju poznam. Vedno sta pripravljena pomagati ljudem v nesreči. Veliko hodita po šolah in vrtcih in učita otroke, 
naj se ne igrajo z vžigalniki, saj ogenj res ni igrača.  
Dedek je končal in nekaj časa so bili vsi štirje tiho. Lana si je mencala oči in babica je videla, da je vsa solzna. Žalostna 
zgodba, a takšnih in podobnih zgodb je veliko. Nekateri otroci imajo v požarih srečo, kot jo je imel Jure, nekateri tudi ne.

Nagrajeno zgodbico meseca požarne varnosti so napisali in ilustrirali
učenci 5. b razreda pod vodstvom mentorice Nade Javh.

Jure je našel vžigalnik.

Evropska komisija je izdala odločbo, s katero je prepovedala prodajo vžigalnikov, ki nimajo zaščite za otroke, in vžigalnikov, 
ki so po izgledu ali obliki (v obliki igrač, mobilnih telefonov, hrane ...) še posebej zanimivi za otroke. Od 11. 3. 2007 velja 
prepoved uvažanja, dajanja na trg in prodaja takšnih vžigalnikov. Za tak ukrep se je Evropska komisija odločila, ker napačna 
raba vžigalnikov pri igri otrok lahko povzroči hude nesreče. Samo v EU prihaja letno do med 1.500 in 1.900 poškodb (od 
tega med 34 in 40 s smrtnim izidom) zaradi nesreč, ki jih pri igri z vžigalniki povzročijo otroci.

GZ Mengeš

Gasilci so prihiteli.
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TIŠINA IN STIK S SEBOJ  
Večkrat smo že večkrat pisali o pomenu tišine in umiritve, ki človeku omogočita, da se zave svojih občutij, misli, 
najde pravo mero in osmisli svoje življenje. Tako kot mora človek v naravi, če želi najti pravo pot z uporabo 
kompasa, tega najprej umiriti, tako se mora umiriti tudi sam, če želi najti pravo smer svojega življenja. 

O tem piše tudi pisateljica in popotnica Alma M. Karlin v 
avtobiografiji: »Do sedaj sem le vlivala vase, nekaj v prave 
posode, marsikaj na slepo, kamorkoli. Sedaj, v miru, je 
vse vrelo, gnalo kvišku, hotelo izbruhniti. V nenehnem 
londonskem hitenju nisem uspela videti vase, le vročično 
sem se ozirala. V globokem pokoju nordijskih zimskih dni s 
snežinkami, ki jih je vrtinčilo pred šipami, z vonjem iglavcev 
vsepovsod, z glasno prasketajočim ognjem v topli peči, ki 
je bila moj tovariš, osvobojena vseh nadležnih pisarniških 
obveznosti, ko me ni nič in nihče motil, se je zopet oglasila 
potreba iz mojega otroštva, da oblečem občutja v verze in 
zapisujem doživetja.« Potrebovala je obdobje miru, da se je 
razprla njena življenjska naloga, ki ji je prinesla notranji mir. 
Takole pravi: »Šele ko sem končno odkrila resnični glavni 
ton, namen  svojega življenja, ki mi je bil usojen, sta se 
pojavila notranji mir in blago srčno veselje.«

Človek nosi kompas v sebi, vendar je ta tih in mu mora 
prisluhniti v tišini, da bi ga slišal. Človek, ki je nenehno 
zaposlen z neko dejavnostjo in katerega pozornost je stalno 
usmerjena navzven, zgubi stik s svojim notranjim krmarjem 
– ne ve več, kaj zares občuti, kaj hoče, za kaj si prizadeva. 
Čuti praznino, ki jo hoče napolniti z nečim zunanjim – s 
hrano, s stvarmi, z ljudmi, z doživetji. Tako stanje je podlaga 
odvisnostim. Tak človek je dobra tarča reklamnih oglasov 
– ker ne prepoznava  lastnih razvojnih potreb, misli, da je 
tisto, kar mu ponuja reklama, njegova prava potreba (npr. 
decembra mora nakupiti darila, biti mora vesel in družaben). 
Tudi Alma M. Karlin, ki sicer ni živela v potrošniški družbi 
in se je že kot otrok upirala slepim zapovedim okolja o 
tem, kako bi se morala obnašati in katerim ciljem bi morala 
slediti, je porabila več let, da je vzpostavila razlikovanje med 
pravim in nepravim jazom. Zapisala je: »Ker zaradi romanov 
iz mojega otroštva in nezdravega sanjarjenja nisem imela 
jasne predstave o svojem pravem jazu, sem mislila, da si 

želim soproga in bila nadvse začudena in globoko žalostna, 
če mi je že najmanjše približevanje tej želji povzročilo srčno 
bol in razočaranje.«
Pogosto se smatra, da človek vzpostavi stik s seboj, če 
se zave svojih čustev, misli, želja, občutkov ter jih zgolj 
opazuje brez vrednotenja. Npr. če čuti žalost, jezo, se tega 
zgolj zaveda in ne vrednoti kot nekaj negativnega. To je 
pomembno in potrebno. Meditacija človeku pri tem pomaga, 
da vzpostavi držo distanciranega opazovalca, ker sicer 
lahko le slepo sledi svojim željam in čustvom. Ozavestitev 
mu prinese možnost, da na njih pogleda še z drugih zornih 
kotov. Lahko se npr. vpraša, od kod izvira določena želja (ali 
je to resnično njegova želja ali zgolj družbeno pričakovano 
obnašanje); kam ga vodi, če ji sledi; čemu služi (ali dobrobiti 
celotnega človeštva ali le njegovemu lastnemu dobremu)? 
Na ta način se uči prepoznavati svoj pravi jaz. 

Robert Simonič je zapisal, da beseda meditacija izvira iz 
latinske besede meditari, ki pomeni poglobljeno premišljanje 
ter da praindoevropski koren *med pomeni meriti, odmeriti, 
premeriti, tudi dobro odmerjeno mero. Človek vsak dan 
potrebuje trenutke tišine, da ne izgubi stika s svojim 
notranjim kompasom ter lahko premišlja svoje življenje. 
Primeren čas je zjutraj in zvečer. Zjutraj se naravna na dan 
in zvečer naredi pregled dneva. Tudi Alma M. Karlin je imela 
navado, da je zvečer naredila pregled dneva in izprašala 
svojo vest. Trenutki tišine so lahko sprehod v naravi, hoja v 
službo ali odmor za malico. Tako umiritev lahko vzpostavimo 
na notranji ravni, medtem ko pišemo, kuhamo. Tudi otroci 
potrebujejo čas, ko so sami in jih nihče ne moti, da se lahko 
popolnoma potopijo v igro in pozabijo na svet okoli sebe. 
Tak čas je prav tako pozorno in počasno branje pravljice 
otroku ali del z duhovno vsebino, ki človeka ponovno 
naravnajo na bistveno v  življenju (npr. Dnevnik Marka 
Avrelija, Sveto pismo). Občasno pa človek potrebuje daljša 
obdobja umiritve, v katerih lahko naredi bolj temeljit pregled 
nad svojim življenjem in odbere zrna od plev. Tradicionalno 
primeren čas je čas pred solsticiji in enakonočji, zimski čas. 
Dopust je dobra priložnost za globlji vpogled vase. Kakšno 
zvezo ima osmišljevanje življenja, stik s svojim pravim jazom, 
z zdravjem? Zdravje ne zajema le fizične ravni, ampak tudi 
čustveno, mentalno, duhovno, družbeno. Vse te so zajete 
v definiciji zdravja Svetovne zdravstvene organizacije. Za 
zaključek se ponovno vračam k besedam Alme M. Karlin, ki 
povedo, da je edino izpolnjevanje namena svojega življenja 
tisto, kar prinese notranji mir in srčno veselje. 

Tekst: Nevenka Kovač, univ. dipl. psih.
Foto: Mihael Simonič, cc-by-sa 3.0.

Karlin, Alma M., Sama: iz otroštva in mladosti, In lingua, Celje, 2010, str. 247

O meditaciji, z nekaj refleksije, Mengšan, februar 2010, str. 23

PROTI UKINITVI
ODBORA ZA
GOSPODARSTVO
V primerjavi s prejšnjim mandatom je v mengeški 
občini prišlo do nekaterih sprememb pri  ustanovitvi 
strokovno-posvetovalnih telesih Občinskega sveta. 
V prejšnjem mandatu so delovali naslednji odbori: 
Odbor za družbene in društvene dejavnosti, Odbor za 
okolje in prostor, Odbor za finance in proračun, Odbor 
za gospodarstvo ter Odbor za statutarno pravne 
zadeve.  V novem mandatu Odbora za gospodarstvo 
ni več. 

Župan je na prvi seji občinskega sveta predlagal, da se 
Obor za gospodarstvo ukine. Vendar je občinski svet 
sprejel sklep, da ta odbor ostane. Na drugi seji je prišlo 
do preobrata. Občinski svet je v drugem poskusu podprl 
ta predlog in večina v občinskem svetu je ukinila Odbor 
za gospodarstvo. Svetniška skupina LDS predloga ni 
podprla, ker menimo, da je za razvoj gospodarstva in 
podjetništva v Mengšu pomembno, da ta odbor deluje 
še naprej. Po našem mnenju bi bilo koristno, da se tudi 
s tega vidika obravnavajo teme v občinskem svetu, kar 
bi bilo dobro za gospodarski razvoj občine in še posebno 
za izvajanje Strategije in vizije razvoja Občine Mengeš, 
ki jo je Občinski svet sprejel v prejšnjem mandatu. Odbor 
za gospodarstvo bi lahko obravnaval nekatere teme, 
ki so pomembne za to področje. Podajal bil mnenja in 
pripombe o naslednjih pravnih in drugih aktih občine: 
Odlok o proračunu, Odlok o zaključnem računu, Načrt 
razvojnih programov, prostorski načrti občine, predpisi 
o delovanju gospodarskih javnih služb, nadomestila za 
stavbna zemljišča, programi komunalnega opremljanja, 
določitev povprečne gradbene cene, občinske takse in 
prispevki, subvencioniranje obrestnih mer podjetniških 
kreditov, upravljanje javnih objektov in površin, nakupi in 
prodaje občinskega premoženja, investicijski programi 
za izvedbo javnih objektov in še mnogih drugih aktih, ki 
so pomembne za razvoj gospodarstva. Pomembna je 
tudi ugotovitev iz Strategije in vizije razvoja občine, ki 
ugotavlja, da več kot 60 odstotkov naših občanov meni, 
da imamo razvojne priložnosti v obrti in podjetništvu ter 
turizmu, ki naj bi bili temelj gospodarstva v občini, zato bi 
odbor lahko dajal tudi nove pobude in predloge županu 
in Občinskemu svetu.
Argument svetnikov, ki so bili proti ustanovitvi odbora 
za gospodarstvo, je bil, da bomo s tem prihranili stroške 
in da bosta teme, katere je doslej obravnaval Odbor za 
gospodarstvo, obravnavala Odbor za okolje in prostor ter 
Odbor za finance in proračun. Po njihovem mnenju Odbor 
za gospodarstvo v preteklem mandatu svojega dela ni 
opravljal dobro. Naš argument je nasproten. Menimo, 
da je odbor deloval uspešno, ter da ga, zaradi razvoja 
gospodarstva, potrebujemo tudi v novem mandatu. 
Pomembno je, da gradiva obravnavajo tudi strokovnjaki 
oziroma občani, ki poznajo razmere na področju obrti in 
podjetništva v občini.  Prepričani smo, da bi bil učinek 
dela odbora bistveno večji od stroškov potrebnih za 
njegovo delovanje. 

Peter Gubanc 
Predsednik OO LDS Mengeš

 

ZA DOLGOROČNO 
PROSTORSKO
REŠITEV PREDŠOLSKE 
VZGOJE
Predšolska vzgoja je urejena z Zakonom o vrtcih 
in Zakonom o organizaciji in financiranju vzgoje in 
izobraževanja, ki občinam v Sloveniji nalagata eno 
izmed bistvenih nalog, da zagotavljajo predšolsko 
vzgojo svojim občanom.

V Občini Mengeš se že dlje časa soočamo s težavo 
reševanja prostorskih kapacitet vrtca oziroma 
zagotavljanja ustreznega števila njegovih oddelkov. 
Tako smo pred časom že posegli po delni spremembi 
šolskih kapacitet za namen predšolske vzgoje, prav 
tako trenutno poteka izgradnja prizidka k vrtcu Gobica, s 
katerim rešujemo potrebo trenutnega povpraševanja po 
osnovnem varstvu predšolskih otrok v Občini Mengeš. 
Glede na že zgrajene nove stanovanjske enote na 
območju Kančeve domačije in predvidene večje 
pozidave na območju Malega Mengša in Pristave ter ne 
nazadnje potreba osnovne šole po dodatnih prostorih, 
pa omenjeni projekt ne prinaša dolgoročne rešitve. V 
OO N.Si Mengeš se zavzemamo, da za začetek prvih 
konkretnih dejanj pri celovitem dolgoročnem reševanju 
prostorske stiske za predšolsko vzgojo Občina Mengeš 
zagotovi sredstva že v letošnjem proračunu. Menimo, 
da je najprimernejša rešitev izgradnja novih oddelkov 
vrtca na območju Loke pri Mengšu, kjer Občina 
Mengeš že razpolaga z ustreznim zemljiščem, hkrati 
pa bi omenjena investicija pripomogla k skladnejšemu 
razvoju celotne občine.
 

Franc Malus
OO N.Si – krščansko ljudska stranka Mengeš
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NOVO LETO
IN STARI PROBLEMI 

Mengšani se bomo tudi v letu 2011 ukvarjali s 
podobnimi problemi, kot smo se v prejšnjem letu. 
Trenutno je najbolj aktualna tema obvoznica, ki jo 
je bilo potrebno pričeti pred volitvami, sedaj pa dela 
stojijo. 

Že sam projekt obvoznice je zasnovan slabo, saj ne 
predvideva podhodov za sprehajalce in divjad, številna 
predvidena krožišča pa bodo na obvoznici promet 
samo upočasnila, za kar znajo nastajati zastoji v Loki. 
Zagotovo pa jo bo potrebno v prihodnje tudi širiti, saj 
je predvidena samo dvopasovnica. Za prebivalce Loke 
pa, razen zastojev in neurejene varnosti, obvoznica ne 
doprinese ničesar. Zagotovo pa se bodo hitrosti na cesti 
Trzin-Mengeš še povečale. Predlagamo, da občina v 
odgovoru s policijo namesti stalni radar, da se policisti 
ne bodo ukvarjali samo s plakatom, ki ga ponavadi v 
soboto ali nedeljo zjutraj postavijo. Hitrosti namreč 
daleč presegajo omejitve. Potrebno bi bilo tudi urediti 
križišče z glavne ceste Trzin-Mengeš na Testenovo, 
kjer so hitrosti velike, prostora za umik pa ni in zato tudi 
prihaja do prometnih nesreč. Prav tako v tem križišču ni 
nobenega prehoda za pešce. Najbližji je pri avtobusni 
postaji v Loki, oziroma pri Jan baru v Trzinu! Ostajata še 
dve zanimivi, aktualni temi. Prva je vrtec, ki ne bo zgrajen 
v roku, kar pomeni slabo za naše malčke, ki bodo še 
vedno stali v vrsti za prostor v vrtcu. Občina je v prejšnji 
številki sicer objavila razpis za koncesijo za varstvo, 
vendar se bojim, da bo še vedno premalo kapacitet, da 
bi v Mengšu zadostili potrebam, saj se bo morala zaradi 
povečanja števila otrok enota vrtca, ki sedaj gostuje v 
šoli, umakniti. Postavlja se vprašanje, kam? Glede na to, 
da vrhunca rojstev še nismo dočakali, saj se predvideva 
čez približno pet let, bi bilo morda smiselno razmisliti o 
novem vrtcu, morda v Topolah ali Loki ali pa o šolskem 
centru. Zadnja tema, ki sem jo še nameravala omeniti, je 
optično telekomunikacijsko omrežje, katerega izgradnjo 
vsekakor podpiram in se mi zdi, da je to dober korak 
za prihodnost občine in dobro prebivalcev, predvsem 
mlajših, ki se danes morda sprašujejo, kako do interneta. 
Danes ga namreč marsikateri, zaradi prezasedene 
centrale in paric, ne more imeti.  Vendar se mi zdi, 
da je investicija, za katero smo v mesecu decembru 
prejeli vprašalnik, v teh kriznih časih morda previsoka, 
saj dvesto evrov za posameznika predstavlja skoraj 
polovico plače. Morda bi bilo vredno razmisliti o testnem 
brezžičnem omrežju, kot je na primer EDUROAM, ki je 
dostopen v veliko mestih in je namenjen študentom in 
raziskovalcem, prav tako tudi vsem šolajočim otrokom. 
Tako omrežje bi lahko ponudili tudi drugim, seveda za 
določeno naročnino. 

Vesna Sešek, predsednica OO SDS Mengeš 

POMENI VODE
Vedno bolj se krepijo in širijo zavedanja pomena sveže, 
zdrave pitne vode, čistega in zdravega okolja ter ohranjanja 
narave za zdravje ljudi in vsega živega, kakovost življenja, 
varnost, gospodarske prednosti, neodvisnost; v global-
nem smislu s konkretnimi aktivnostmi na osnovi političnih 
in strateških odločitev, ki temeljijo na znanstveno oz. strok-
ovno ugotovljenih dejstvih, predvsem o klimatskih spre-
membah, pa tudi o demografskih, tehnoloških in socialno-
ekonomskih.

V lokalnih okoljih kjer (še) ni posebnih problemov ali pa se 
ti minimizirajo, se zanemarja ali pa niti ni želje niti znanja za 
zavedanje o dolgoročnih vplivih sprememb. Tako prihaja do 
napačnih, najcenejših oz. najlažjih odločitev, pogosto pa so ‘v 
igri’ drugi interesi. Nekaterim ni pomembna suverena, lastna 
oskrba, prepuščajo ali zanemarjajo se lastni viri, celo taki z 
minimalnimi polucijami in obratovalnimi stroški. 
Zadnja tri leta se to žal dogaja v Občini Mengeš. Ne 
upoštevajo se študije, projekti, sklepi in dogovori Občine 
Mengeš do leta 2007. Konkretno na primer: Študije o pov-
ezovanju krvavškega in kamniškega sistema iz leta 2000 
(vključno s sanacijo vodovarstvenih območij in sistemov); sk-
lepi iz leta 2004 »o skupnem sodelovanju na področju izgrad-
nje in modernizacije primarnih sistemov občin porečja Pšate 
za odvajanje in čiščenje odpadnih voda, ravnanje z odpadki, 
varovanje okolja ter vodooskrbo«; projekta sofinanciranega 
s strani tovarne Lek – druge globinske vrtine z izdatnostjo 
okoli 8l/s, ki je prestala vse analize za njeno aktiviranje! (ht-
tps://sites.google.com/site/civilnamenges/4---avk---za-alp-
sko-vodo-izpod-krvavca/Glas-Mengsanov-ZA-alpsko-vodo/
zgodovina-pred-letom-2007/1999---2006).
Da ne omenjamo ‘mengeških’ popolnih nesmislov, kot je 
popolno nespoštovanje dosežkov naših predhodnikov, ki so 
zorganizirali in zgradili oskrbo z alpsko vodo izpod Krvav-
ca, dosegli s tem suverenost, ki jo sedanji župan nekritično 
prepušča s povezovanjem in odstopanjem virov na centralni 
Domžalski sistem ter s pogojevanim kupovanjem pol dražje 
vode iz kamniškega sistema! Višek, vsaj za nas, pa je straho-
petna preprečitev odločanja o opustitvi oskrbe iz krvavškega 
sistema z ljudskim glasovanjem. 19. februarja bo poteklo dve 
leti od te nedemokratične odločitve večine v svetu občine, ki 
je izjemna v Sloveniji. Na to bomo vztrajno opozarjali in si pri-
zadevali za dolgoročni javni interes, zdravje ljudi, kakovost in 
varnost življenja, to je za naše skupne dejanske koristi. Da se 
izognemo pregovoru, da »vodo se naučimo ceniti šele, ko se 
vodnjak posuši«, ker se zavedamo, da je zgodovina polna 
poznih lekcij iz zgodnjih svaril.
V akcijo! Predvsem vabimo mlade! Današnje (ne)odločitve 
bodo prizadele vas. Pridružite se nam vsi, ki vam ni vseeno! 
Ob tretji obletnici ustanovitve Civilne iniciative Mengeš za alp-
sko vodo izpod Krvavca (CIM_AVK) se vsem sodelavcem, 
podpornikom in dobrotnikom zahvaljujemo za sodelovanje.

Mag. Tomaž Štebe, Operativna skupina Civilne iniciative Mengeš in 
lista AVK v Svetu Občine Mengeš »ZA Alpsko Vodo izpod Krvavca«

 

CIVILNA INICIATIVA MENGEŠ
Lista ,AVK, v Svetu Občine Mengeš 
»ZA Alpsko Vodo izpod Krvavca« 
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OO SLS Mengeš

OO SLS Mengeš vabi obèane 
v sredo, 19. januarja 2011 ob 19. uri, 
v staro knjižnico na Slovenski cesti 28 
(objekt Slamnik) na predavanje in predstavitev:

Problematiko bodo predstavili strokovnjaki 

Olga Franca, Mihaela Logar in Ciril Smrkolj.

Vljudno vabljeni vsi, ki vas ta tema zanima.

ZAKONA O DAVKU NA NEPREMIÈNINE
ZAKONA O KMETIJSKIH ZEMLJIŠÈIH
ZAKONA O PROMOCIJI SLOVENSKE HRANE
OBDAVÈITEV SUBVENCIJ V KMETIJSTVU

MLADI, NAŠE
BOGASTVO?
Za uvodnimi besedami bi vsekakor sodil klicaj, ki bi 
odločno potrjeval trditev. V zasebnem, družinskem 
smislu, bi to v glavnem veljalo, v širšem, družbenem 
pa, žal, ni prav veliko razlogov, ki bi potrjevali trditev, 
da je mladina res naše bogastvo. Govori se veliko o 
tem, to je res, še posebno pred volitvami. Ko pa je 
treba besede in lepo zveneče fraze udejanjiti, se pog-
osto ustavi. Marsikje v državi je tako, tudi naša občina 
pri tem ni posebna izjema.

V OO ZARES – nova politika Mengeš smo v slabem letu 
dni, odkar stranka v naši občini deluje, o problematiki mla-
dih že večkrat  objavili svoje stališče ter tudi predlagali 
nekaj ukrepov. Z veliko skrbjo skupaj z mnogimi občani, 
zlasti starši, spremljamo dogajanje; problemi, kot so odvis-
nost od alkohola, nikotina in drog, so po splošnem mnenju 
v porastu, vandalizem je že skoraj postal vsakdanji pojav. 
Še večjo zaskrbljenost pa predstavljajo izjave odgovornih 
ljudi, kako da je policija neučinkovita in ne naredi reda. 
Probleme mladih naj torej rešuje policija? Nemogoče!  Za 
take in podobne naloge smo vendar izvolili ljudi in organe! 
Policija ima pomembnejše naloge, kot da preganja naše 
otroke po športnem parku!
Postavlja se vprašanje, ali sploh imamo narejen pre-
gled nad stanjem in razmerami v občini. Tu ne mislimo 
na predšolsko in osnovnošolsko populacijo. Za te šola 
in vrtec zgledno skrbita; poleg osnovnega vzgojnega 
oz. izobraževalnega programa izvajata še bogat dopoln-
ilni program, vključno s programom preventive. Še več bi 
lahko naredila, če ju ne bi ovirala prostorska stiska, zlasti 
na športno-rekreativnem področju. Analiza bi morala za-
jeti zlasti mlade po osnovni šoli in bi morala podati  vsaj  
nekaj ugotovitev, med njimi predvsem tiste o razlogih za 
negativne pojave med mladimi, hkrati pa nakazati možne 
rešitve, ki bi morale sprožiti takojšnjo akcijo.
V OO ZARES smo prepričani, da bi mladi v naši občini 
morali imeti mladinski center, ki bi izvajal različne koristne 
programe, vključno z organiziranjem dogodkov za kval-
itetno preživljanje prostega časa, zabave, programov za 
preprečevanje zasvojenosti in še mnogo drugega. Mladi 
morajo imeti nek svoj prostor, saj ga imajo vsa društva 
in politične stranke! V Sloveniji uspešno deluje že veliko 
centrov, nobenega razloga ni, da ne bi tudi pri nas. Vsak 
začetek je težak. Nekoliko nerodno organizirana  ‘javna 
tribuna o problematiki dela z mladimi in za mlade v Občini 
Mengeš’  v maju 2010 – sklicatelj je bil župan – ni bila 
uspešna, vendar pa to ni razlog, da bi sedaj  govorili, kako 
mladih stvar sploh ne zanima in da nočejo prevzeti odgov-
ornosti zase. To ne more biti res; zadeve se je očitno treba 
lotiti drugače, bolj po meri mladih.
Še eno zelo pomembno vprašanje: Kako je mogoče, 
da Občina Mengeš, edina daleč naokoli, nima večjega 
pokritega prostora za družabno, športno in rekreativno 
dogajanje – športne dvorane? Da smo najrevnejši, najbrž 
ne bo držalo. Prej bo res, da je premalo politične volje. 
Čudno, saj (skoraj) vse stranke že več kot desetletje v 
svojih programih prisegajo, da je izgradnja dvorane nujna, 
da jo občani, zlasti mladi, zaslužijo. Zamujenega sicer ni 
mogoče nadoknaditi, zato mora ta projekt postati prior-
iteten.

Branko Lipar, predsednik 
Kolegij OO ZARES Mengeš

NOVO LETO IN STARI PROBLEMI 
Mengšani se bomo tudi v letu 2011 ukvarjali s podobnimi problemi, kot smo se v prejšnjem letu. Trenutno je najbolj aktualna 
tema obvoznica, ki jo je bilo potrebno pričeti pred volitvami, sedaj pa dela stojijo. 
Že sam projekt obvoznice je zasnovan slabo, saj ne predvideva podhodov za sprehajalce in divjad, številna predvidena 
krožišča pa bodo na obvoznici promet samo upočasnila, za kar znajo nastajati zastoji v Loki. Zagotovo pa jo bo potrebno 
v prihodnje tudi širiti, saj je predvidena samo dvopasovnica. Za prebivalce Loke pa, razen zastojev in neurejene varnosti, 
obvoznica ne doprinese ničesar. Zagotovo pa se bodo hitrosti na cesti Trzin-Mengeš še povečale. Predlagamo, da občina 
v odgovoru s policijo namesti stalni radar, da se policisti ne bodo ukvarjali samo s plakatom, ki ga ponavadi v soboto ali 
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tem križišču ni nobenega prehoda za pešce. Najbližji je pri avtobusni postaji v Loki, oziroma pri Jan baru v Trzinu! Ostajata 
še dve zanimivi, aktualni temi. Prva je vrtec, ki ne bo zgrajen v roku, kar pomeni slabo za naše malčke, ki bodo še vedno 
stali v vrsti za prostor v vrtcu. Občina je v prejšnji številki sicer objavila razpis za koncesijo za varstvo, vendar se bojim, da 
bo še vedno premalo kapacitet, da bi v Mengšu zadostili potrebam, saj se bo morala zaradi povečanja števila otrok enota 
vrtca, ki sedaj gostuje v šoli, umakniti. Postavlja se vprašanje, kam? Glede na to, da vrhunca rojstev še nismo dočakali, saj 
se predvideva čez približno pet let, bi bilo morda smiselno razmisliti o novem vrtcu, morda v Topolah ali Loki ali pa o šolskem 
centru. Zadnja tema, ki sem jo še nameravala omeniti, je optično telekomunikacijsko omrežje, katerega izgradnjo vsekakor 
podpiram in se mi zdi, da je to dober korak za prihodnost občine in dobro prebivalcev, predvsem mlajših, ki se danes morda 
sprašujejo, kako do interneta. Danes ga namreč marsikateri, zaradi prezasedene centrale in paric, ne more imeti.  Vendar 
se mi zdi, da je investicija, za katero smo v mesecu decembru prejeli vprašalnik, v teh kriznih časih morda previsoka, saj 
dvesto evrov za posameznika predstavlja skoraj polovico plače. Morda bi bilo vredno razmisliti o testnem brezžičnem 
omrežju, kot je na primer EDUROAM, ki je dostopen v veliko mestih in je namenjen študentom in raziskovalcem, prav tako 
tudi vsem šolajočim otrokom. Tako omrežje bi lahko ponudili tudi drugim, seveda za določeno naročnino.  
Vesna Sešek, predsednica OO SDS Mengeš
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V skupini B so z dinamično, hitro in učinkovito igro spravili 
»na hrbet«, ne na kolena, vse nasprotnike in se z naskokom 
uvrstili v drugi krog! V drugem krogu so se pomerili z mladimi 
nogometaši iz Moravč. Tekma je bila neenakovredna. Smrkci 
v razigranem stilu do zmage. V tretjem krogu pa je Mengeške 
smrkce čakal zrelostni preizkus v podobi prvoligaša Domžal. 
S pristopom, željo in borbenostjo so premagali ugledne 
sosede! Dokazali so sebi in vsem v dvorani, da so sposobni 
premagati vsako ekipo na tej strani Alp. Zmaga je bila 
minimalna, vendar sladka kot Milka (saj poznate tisto: sam 
Domžale damo dol, ostalo ni pomembno!). V finale so se 
tako uvrstile ekipe Zagorja, Dravograda in NK Mengo 28. 
V tekmi z Dravogradom so imeli Smrkci več od igre in več 
priložnosti. Zadeli so dve vratnici, vendar ostali po tej tekmi 
zloženih obrazov, saj so vedeli, da je bil nasprotnik zrel za 

Prav v tem letu bo klub praznoval okroglo obletnico. Poleti 
bo minilo že dolgih 15 let delovanja najuspešnejšega kluba v 
občini. Ob tej priliki smo vsem občanom, ki smo jih obiskali, 
voščili obilo lepega v mladem letu, ter se iskreno zahvalili 
vsem, ki so po svojih močeh darovali prispevke, za še lažje in 
boljše delo v klubu. Zato se vsem podpornikom, sponzorjem 
in donatorjem zahvaljujem tudi na tem mestu. Tako v imenu 
članov klubu, kot tudi v svojem imenu. Se je pa nova sezona 
začela nadvse uspešno tudi na tekmovališčih. Tudi v 
mednarodnem merilu. Predvsem moram omeniti fantastičen 
uspeh Matjaža Pungertarja, ki mu je na Japonskem uspel 
veliki met (skok). Na tekmi celinskega pokala v Saporu je bil 
enkrat peti, drugič pa se je zavihtel celo na zmagovalni oder, 
takoj za reprezentančnim kolegom Mitjo Mežnarjem. Azijska 
turneja se seli v Korejo, kjer upravičeno lahko pričakujemo 
še kak odmeven rezultat. Da le Matjaževa forma ostane 
na tako visokem nivoju. Tudi na domačih tekmah se je vse 
začelo tako, kot se je končalo lani. Na prvi tekmi mladincev 
do 16 let,  je v Kranju na zmagovalno stopničko spet stopil 
Anže Lanišek in kljub rosnim letom pometel s konkurenti. 
Uspeh pa je dopolnil s petim mestom še Aljaž Ogrinc. Tudi 
Jaka Kosec nadaljuje v svojem slogu med mladinci do 18 
let. Prvo zimsko tekmo za slovenski pokal je končal na 
tretjem mestu.
Za konec meseca pa vsi stiskajmo pesti, da bo narava tako 
dobrohotna in bo namenila primerne vremenske pogoje za 
organizacijo že 13. memoriala, v spomin na ponesrečene pri 

SEDEM VELIČASTNIH SMRKCEV
Sam jutranji zbor pred klubom se je za trenerja Aleša začel s kislim nasmeškom – tega niso bili krive kisle kumare 
iz Ete – manjkala sta namreč dva reprezentanta. Toda tisti  Miklavžev večer je bil večer Mengeških smrkcev! Bilo jih 
je samo sedem, Trbovlje pa so bile njihove!
 

MENGEŠKI SKAKALEC NA JAPONSKEM ZAČEL SEZONO KAR 
Z DRUGIM IN PETIM MESTOM 
Naj pa začnem s pisanjem o dogajanju zunaj tekmovališč, kar v bistvu tudi prispeva k dobrim športnim rezultatom. 
Čeprav je s snegom že kar dobro kazalo in so bili člani že v pripravljenosti, da pripravijo skakalnice za treninge in 
tekme, je vse spet krojilo toplo vreme in dež, tako, da od snega ni ostalo nič. A med tem časom niso stali križem 
rok. Zadnje dni leta 2010 se je nekaj članov udeležilo tečaja za ocenjevalne sodnike, kar je tudi ena od pomembnih 
dejavnosti v športnem kolektivu. Precej zahtevna, a zato toliko prijetnejša naloga je bila, raznositi po domovih nov 
koledar za leto 2011. 

Povsem sveži kandidati za ocenjevalne sodnike

Naklem. Tokrat bo tekma v nedeljo 30. januarja in bo štela 
za državno prvenstvo cicibanov do 9 let. Tako bo po daljšem 
času, na skakalnicah v Mengšu, nastopila vsa slovenska 
konkurenca. Torej se ta dan, po kosilu, dobimo v skakalnem 
centru na Zalokah pod Gobavico.  Vabljeni!

Jože Trplan

»juice«. Tako je o končnem vrstnem redu odločala zadnja 
tekma z Zagorjem. Nasprotnik ni bil dorasel »smrkcem«. 
Smrkci so potrebovali zmago s 5 : 0. Žoga je bila zadnjih 7 
minut bolj podobna vročim piškotom (Miklavž je že pekel) ter 
ni in ni hotela v gol. Smrkci so tako z enim golom manj kot 
Dravograd osvojili 2. mesto, a nedvomno prvo za trenerja. 
Na tem turnirju so prikazali igro, borbo, željo in samozavest, 
ki krasi zmagovalce. Ja, vi ste zmagovalci. Ekipa je na celem 
turnirju prejela samo en gol – mengeško kučmo dol! Sašek 
Jan je zapahnil vrata! Najboljši strelec na turnirju je bil Lenart 
Anžin – Lenč s šestimi zadetki! Ob vseh omenjenih bi omenil 
še Jana Tometa in srce ekipe – kapetanko Tjašo Kumer. To 
je teh »Sedem veličastnih«.

Aleš Dimec

MEMORIALNI TURNIR 
ALOJZA JAGODICA
V soboto, 4. decembra, smo organizirali hitropotezni 
šahovski turnir za člane ŠD Mengeš v počastitev 
Memoriala Alojza Jagodica. Odigranih je bilo 8 kol. 

REZULTATI IN STRELCI

1. krog – skupina B
NK Kamnik : NK Mengo 28    0 : 3       (Kodela Luka 2, Anžin 
Lenart-Lenč 1)
NK Radeče : NK Mengo 28     1 : 4      (Arh Blaž 2, Pišek 
Gašper, Anžin Lenart-Lenč)
NK Rudar B : NK Mengo 28   0 : 3       (Arh Blaž, Anžin 
Lenart-Lenč 2)
 
2. krog
NK Moravče : NK Mengo 28     0 : 3     (Arh Blaž, Pišek 
Gašper, Anžin Lenart-Lenč)

3. krog
NK Domžale : NK Mengo 28    0 : 1      (Kodela Luka)

Finale
Dravograd : NK Mengo 28   0 : 0            
Zagorje : NK Mengo 28        0 : 3          (Kodela Luka, Anžin 
Lenart-Lenč, Pišek Gašper)

USPEŠEN NASTOP MLADIH 
MENGŠANOV V VARAŽDINU

Na tekmovanju je nastopilo 13 tekmovalcev NTS Edigs iz 
Mengša, ki so nastopili v ekipnem tekmovanju in tekmovanju 
posameznikov. Imeniten rezultat sta v ekipnem tekmovanju 
najmlajših kadetov dosegla Jan Fink in Žan Stankovič, ki sta 
osvojila 3. mesto. Prva ekipa Mengša (Bor Rutar in Tilen Šalja) 
ter tretja ekipa Mengša (Matej Prezelj in Peter Topič) pa so 
osvojili 5.–8. mesto. Mlajši kadeti so v ekipnem tekmovanju 
osvojili 7. mesto. Ekipo so sestavljali Nejc Erjavec, Rog 
Hribar in Martin Peterlin. Mladinci so v ekipnem tekmovanju 
osvojili 5. mesto. Ekipo sta sestavljala Žiga Erjavec in Tomaž 

V Varaždinu na Hrvaškem je bilo od 19. do 21. novembra 
40. mednarodno prvenstvo Varaždina za najmlajše kadete, 
mlajše kadete, kadete in mladince, za posameznike in 
ekipno tekmovanje. Na turnirju so sodelovali tekmovalci 
in tekmovalke iz Hrvaške, Italije, Bosne in Hercegovine, 
Črne Gore in Slovenije. Nastopilo je 583 tekmovalk in 
tekmovalcev.

Turnir je vodil Andrej Kobold, ki je tudi prepričljivo osvojil prvo 
mesto. Drugo mesto je zasedel  Ivan Prohaska, tretje mesto 
pa Zoran Kodrič. Po turnirju je bilo za udeležence turnirja 
organizirano tudi kosilo v Trdinovem hramu. Podrobnejše 
rezultate si lahko ogledate na naši spletni strani www.sah-
menges.si, pod rubriko Dogodki. Pred kratkim smo na spletni 
strani www.chess.com ustanovili tudi skupino ŠD Mengeš 
za vse člane in prijatelje ŠD Mengeš, ki želijo z nami igrati 
šah na spletu. Vabljeni, da se pridružite!

Sebastjan Hribar in Kobold Andrej

Jan in Žan na stopničkah
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Trener David s tekmovalci

Prezelj. Mladinki Kaja Skok in Neža Špenko sta v ekipnem tekmovanju osvojili 7. 
mesto. V posamičnem delu tekmovanja je med 85 tekmovalci Bor Rutar osvojil 
9.–16. mesto, med 32 najboljših so se uvrstili Tilen Šalja, Matej Prezelj, Peter 
Topič, Jan Fink na 33. mesto in Žan Stankovič na 65. mesto. Trener in vodja 
ekipe je bil David Orešnik, ki so mu bili v veliko pomoč straši Janez Rutar, Stane 
Stankovič, Barbara Koželj, Janez Hribar, Pero Topič, Robert Špenko, Jože Skok, 
Tomaž Prezelj in Martin Peterlin.

Jože Mlakar

PREVIDNO V GORE
Planinci so tisti, ki se v gorah ukvarjajo z planinsko dejavnostjo, kot je npr. hoja po poteh, plezanje, alpsko in turno 
smučanje. Ostale dejavnosti, ki se izvajajo v gorskem svetu ali na težko dostopnem terenu in jih v primeru nesreče 
rešujejo gorski reševalci, pa so zračne aktivnosti, jadranje s padali, soteskanje, dela v gozdu, gorsko kolesarjenje, 
sankanje ipd.

V letu 2010 so slovenski gorski reševalci opravili 342 inter-
vencij, v katerih je bilo 382 udeležencev. Med njimi je bilo 192 
oseb lažje ali huje poškodovanih ali bolnih (114 planincev in 
78 ostalih), 146  nepoškodovanih (104 planincev in 42 os-
talih) in 44 mrtvih (28 planincev in 16 ostalih). V letu 2010 
smo opravili 12.750 ur za reševanje. V približno 40 % akci-
jah je sodeloval helikopter. V posadki helikopterja je vedno 
prisoten tudi zdravnik – letalec reševalec, tako da  je pomoč 
hitra in učinkovita. Največ nesreč (70 %)  se zgodi  v poletnih 
mesecih, od junija do septembra, v času množičnega obiska 
naših gora. Po dnevih v tednu se zgodi največ nesreč v  so-
boto, nedeljo in ponedeljek, med 11. in 16. uro. V zadnjih 
letih je med udeleženci v gorskih nesrečah približno tretjina 
tujcev. Glavni vzroki pri tujcih so neizkušenost, nepozna-
vanje terena, bolezen in drugo. Vrsto let nazaj so bili med 
ponesrečenimi tujci na prvem mestu Čehi, Poljaki, Madžari. 
V letu 2010 so jih zamenjali planinci iz zahodnih držav Avstr-
ije, Nemčije, Italije, Avstralije.

Najpogostejši vzroki nesreč v gorah 
Že vrsto let so padci in zdrsi najpogostejši vzroki nesreč v 
gorah. Vse več je tudi tistih, ki jim markirana planinska pot 
daje premalo adrenalina in se podajajo v brezpotja, ki jih  
nemalokrat privedejo v težave, iz katerih se sami ne more-

jo izvleči. Izbira sebi prezahtevnih tur, nenačrtovani počitki 
ali nočitve med izvajanjem daljših tur privedejo do preutru-
jenosti in izčrpavanja. Zaradi tega se pogosto znajdemo v 
težavah. Pogost vzrok za nesreče je tudi neustrezna osebna 
oprema ali tehnična oprema ali pa neznanje njene pravilne 
uporabe. Da veliko ljudi hodi v gore z različnimi bolezen-
skimi težavami, pove podatek, da je bilo lani 8 primerov 
srčne ali možganske kapi v gorah. Najpogostejše poškodbe 
pri ponesrečenih so poškodbe spodnjih okončin, poškodbe 
glave, poškodbe zgornjih okončin, poškodbe prsnega koša, 
hrbtenice, poškodbe zaradi podhladitve …

Nekaj napotkov za varnejše gibanje v gorah v zimskih raz-
merah
Ko se odpravimo pozimi v zasnežene gore, moramo biti 
pripravljeni na določena dejstva: nizke temperature, krajši 
dan, zaprte planinske koče, manjše število ljudi v gorah, pod 
snegom skrite markacije, poledenela tehnična varovala na 
poteh, ekstremnejše vremenske razmere, stalna prisotnost 
dveh nevarnosti – zdrs in plazovi.

Za lažje ture do gozdne meje lahko uporabljamo pohodne 
palice in  čevlje, na katere z lahkoto privežemo štirizobe de-
reze ali katero od drugih oblik pohodniških derez.

Helikopter je v veliko pomoč



Mengšan - januar 201132 Mengšan - januar 2011 33

ŠPORT RAZVEDRILO

Tadejev znakoskop za mesec JANUAR
      ljubezen        posel       denar    zdravje
Oven          €  «««
Bik          €€  «
Dvojčka          €€€  «««
Rak          €  ««
Lev          €€€  «««
Devica          €  ««
Tehtnica          €€€  «««
Škorpijon            €€  ««
Strelec          €  «««
Kozorog          €€€  «
Vodnar          €  ««
Ribi          €€€  «««

1 znak - slabo   2 znaka - dobro   3 znaki - odlično
 

Ime: .........................................................

Priimek: ...................................................

Naslov: ....................................................

Pošta: ......................................................

Med pravilno izpolnjenimi križankami, ki bodo do 3. februarja 2011 prispele na naslov:
Občina Mengeš, Slovenska cesta 30, 1234 Mengeš ali jih boste dostavili v vložišče, 
bomo 4. februarja izžrebali glavno nagrado.

Nagrado podeljuje Marche Gostinstvo d.o.o.. 

Glavno nagrado prejšnje križanke prejme Karlica Kušar, Mengeš. Nagrajenka bo 
o nagradi obveščena po pošti.

Za vzpone nad gozdno mejo uporabljamo čevlje s tršim 
podplatom in dereze z 12 zobmi,  ko ocenimo, da bi se ob 
možnem zdrsu ne ustavili varno, pospravimo pohodne pal-
ice in v roke vzamemo cepin. Dereze in palice so nevarna 
kombinacija.
Naučimo se zaustavljanja s cepinom in hoje z derezami. 
Pred začetkom zimske sezone potrenirajmo oboje na 
pobočju z varnim iztekom,
Spremljajmo podatke o snežnih razmerah, temperaturi in 
vetru ter poročila o stopnji nevarnosti snežnih plazov. V gore 
ne odhajamo ob in nekaj dni po obilnejšem sneženju in na-
povedanih otoplitvah,
Ne zaupajmo slepo gazi, ki je pred nami, ampak sami ocen-
jujmo, ali se gibljemo po varnem področju.
Naredimo preizkus trdnosti snežne odeje. Ob povečani ne-
varnosti prekinimo vzpon oz. nadaljujemo z gibanjem v var-
nostni razdalji
Naj na to, ali bomo vzeli s seboj cepin in dereze, ne vpliva-
jo snežne razmere na izhodišču za turo, kajti razmere se 
spreminjajo tako z višino kot s časom.
Pred začetkom gibanja po snegu vklopimo in preizkusimo 
delovanje plazovnih žoln. V nahrbtniku imejmo še plazovno 
sondo in lopato. Z uporabo teh pripomočkov naj nam ne 
zraste samozavest.
Naučimo se iskanja s plazovno žolno in pravilnega odko-
pavanja zasutih. Pri iskanju z žolno odstranimo mobilne tel-
efone.

Uporabljajmo kakovostno osebno opremo, ki nas varuje 
pred mrazom in mokroto.
Na grebenih veter ustvarja snežne opasti, ki se lahko pod 
našo težo odtrgajo, zato hodimo nekaj metrov pod gre-
benom na privetrni strani. Na zavetrni strani je pod opastjo 
skoraj vedno plast zbitega snega, ki se pod obremenitvijo 
sproži v obliki kložastega plazu.
Če ocenimo, da spusta ne obvladamo zaradi snežnih raz-
mer in svojega znanja
smučanja, sestopimo peš,
Pri smučanju ob urejenih smučiščih naj nas ne zavede var-
ljiva varnost bližine
smučišča, ampak se zavedajmo, da moramo upoštevati vsa 
pravila za varnejše gibanje v zimskih razmerah.
Ob megli in močnemu vetru raje prekinimo vzpon.
Spremljajmo vremensko napoved, upoštevajmo podatke 
o višini snežne odeje, upoštevajmo stopnjo nevarnosti 
proženja snežnih plazov, pozanimajmo se o nevarnosti 
proženja snežnih plazov na področju, kamor smo namen-
jeni. Te podatke tudi upoštevajmo, saj področne nevarnosti 
lahko odstopajo (so večje) od  napovedane splošne nevar-
nosti proženja snežnih plazov po petstopenjski lestvici. 

Trenutne razmere v gorah lahko najdete tudi na naslovih: 
www.turni-klub-gora.si,    www.arso.gov.si,  www.grzs.si.      

Janez Kosec

Komisija za informiranje in analize pri GRZS

Klasično reševanje vzame veliko časa in moči.
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Spoštovani bralci!

Rubrika Pisma bralcev je namenjena vam bralcem, in sicer za izražanje 
mnenj, pripomb ali pohval. Zaradi omejenega prostora si uredništvo 
v skladu s svojo uredniško politiko pridržuje pravico do objave ali 
neobjave, krajšanja, povzemanja ali delnega objavljanja prispevkov, 
daljših od 30 tipkanih vrstic (ca. 3000 znakov s presledki), ter neob-
jave prispevkov, ki jasno vzpodbujajo h kakršnikoli obliki nestrpnosti. 
V tej rubriki prispevkov ne lektoriramo ter ne objavljamo slikovnega 
materiala.

FTTH OMREŽJE V 
OBČINI MENGEŠ
Pred nami je pomembna odločitev o 
izvedbi projekta FTTH omrežja v naši 
občini. Občina po zgrešenih potezah 
v preteklosti danes svojim občanom 
ponuja zasebnega investitorja, ki bo 
omrežje zgradil večinoma s svojimi 
sredstvi in ga kasneje nudil v najem 
drugim zainteresiranim ponudnikom 
storitev. Odločitev o takem pristopu je 
za občinske veljake vsekakor pohvale 
vredno dejanje, a je rešitev izredno 
slabo predstavljena javnosti, ali pa 
celo površno zastavljena. Sama ideja 
je namreč več kot odlična, a vprašljiva 
je izvedba. Zakaj? Javnosti niso 
predstavljene in niso znane ponudbe 
drugih ponudnikov. V sosednji občni so 
se že izvajala dela na omrežju, zakaj 
isti ponudnik ne nadaljuje trase v našo 
občino? Ali je cenovno tako neugoden, 
ali pa ne najde skupnega jezika z 
občino? Poraja se tudi vprašanje kaj 
se dogaja z državnim ponudnikom 
Telekomom, ki je na območju že 
prisoten z drugo tehnologijo.

Če pogledamo ponudbo zasebnega 
ponudnika, je jasno, da iz ponudbe ni 
nič jasno. Jasne so le obveze občanov: 
plačilo priključnine v naprej in obveza 
s priklopom na omrežje zasebnika in 
uporaba njegovih storitev. Ni znano 
kakšne storitve bodo na voljo, njihove  
cene in kako dolgo bo veljala obveza 
o koriščenju storitev. Naj povem, da 
Telekom oddaja svoje omrežje drugim 
ponudnikom in na določenih koncih 
najema njihovega. Enako velja za 
ostale ponudnike. S kom ima ponujeni 

zasebni investitor v naši občini sklenjene 
dogovore o nudenju storitev v svojem 
omrežju? Iz preteklih izkušenj si je moč 
izrisati črn scenarij, v katerem veliki 
ponudniki internetnih storitev (T2, Tuš, 
Telekom, Softnet, Neti net …) zavrnejo 
sodelovanje z zasebnim partnerjem 
zaradi npr. neugodnih pogojev, 
neodobravanja konkurence ipd. Kaj 
temu sledi? Povsem možno je, da bo 
zasebni ponudnik številka 2 internetne 
storitve ‘velikih’ pod svojim imenom 
preprodajal v omrežju zasebnega 
ponudnika številka 1, a za neprimerno 
višjo ceno. Volk sit, koza cela, občani 
pa brez denarja. Podobni monopoli 
ponudnikov skozi ponudnika omrežja 
se v Sloveniji dogajajo, vendar o tem 
ne bi pisal sedaj. Če predpostavimo, 
da se to ne zgodi in je zasebnik sklenil 
dogovore s ponudniki, pa se vprašajmo 
kako bo investitor postavil omrežje? 
Na Dobenem recimo Telekom ne uspe 
postaviti optičnega omrežja, ker lastniki 
parcel nasprotujejo kopanju. Kako bo 
soglasja pridobil zasebnik, kje bo kopal, 
kdo bo saniral in kdaj prekopal traso 
Mengeš - Dobeno? Ker bomo občani 
prispevali del denarja, nas seveda 
tudi zanima kdo bo še financiral več 
100 tisoč evrov vreden projekt in kdo 
bo nadziral izvajanje? Kot velik plus 
projektu mnogi štejejo odprtost omrežja 
za vse operaterje, a pozabljajo, da 
danes še nimamo seznama, kateri 
operaterji imajo podpisano pogodbo 
in bodo prek omenjenega omrežja 
prisotni v naši občini. Istočasno pa 
se pozablja, da zakon operaterjem 
omogoča prost pretok v okvirjih 
tehničnih zmogljivosti. Prednosti torej ni 
videti. Če temu dodamo še dejstvo, da 
Telekom gradi omrežje na Dobenem, 
da občino obkrožajo drugi ponudniki, ni 

videti kdo bi lahko še sklenil dogovor o 
uporabi zasebnega omrežja, saj nekdo 
iz Maribora verjetno ne bo mogel biti 
konkurenčen na našem koncu. In kdo 
je prisoten na našem koncu? Neti net, 
Softnet, Telekom, T2, Amis … Vsi, 
ki sami postavljajo omrežja, ali pa 
medsebojno že sodelujejo.

Vlado Jovanović

POZDRAVLJEN ZAKON,
ZBOGOM KLUB

Vzdušje po vstopu v novo leto je 
tudi letos polno pričakovanj, novih 
ciljev in mladostnega zagona. Pred 
Študentskim klubom Domžale pa 
je težko leto, mogoče celo zadnje. 
Vprašanje: Zakaj? Odgovor: Zakon 
o malem delu. Študentski klubi po 
vsej Sloveniji so nosilci lokalnega 
študentskega in mladinskega 
obštudijskega dogajanja, zaradi česar 
so zelo pomembni za svoje lokalne 
skupnosti. Tak je tudi Študentski klub 
Domžale. Tradicionalna Kopalkanja in 
Brucovanja z brezplačnimi vstopnicami, 
KostanjVinoGlasba zabava z 
zastonjskim pečenim kostanjem in 
kuhanim vinom, večdnevni kulturni 
festivali Dnevi kulture (DNK) z 
najrazličnejšimi prireditvami, ne 
pozabimo enodnevnih in tedenskih 
smuk za vsak študentski žep, ugodnih 
športnih aktivnosti in vseh ostalih 
študentskih popustov, ki so lahko 
tolikšni ravno zaradi študentskega dela, 
s katerim lahko klub svojim članom 
sofinancira vse te dejavnosti in konec 
koncev tudi prostor, kjer lahko člani 
brezplačno brskate po internetu, berete 
časopise ali si le ogledate odličen film. 
Študentsko delo mnogim študentom 
omogoča sam študij, lokalnim 
organizacijam, kot je Študentski klub 
Domžale, pa predstavlja pomemben 
finančni (so)vir. Zakon o malem delu 
naj bi uredil študentsko delo, ker naj 

bi bil »napaka v sistemu«, v resnici pa 
ga ukinja in zanemarja pomembnost 
študentskih klubov za lokalno skupnost. 
Edini način za ohranitev (zaenkrat) 
naše pravice je referendum! Za razpis 
le tega bo potrebno zbrati 40.000 
podpisov. Naloga bo težka, a se bomo 
skupaj borili do konca.  Študentski klub 
Domžale se lahko pohvali z uspešnim 
delovanjem na lokalni in državni ravni in 
v vseh teh letih smo ogromno doprinesli 
domžalski in okoliški mladini. Tako 
pot bi radi tudi nadaljevali, zato vas 
prosimo, da si v prihajajočem januarju 
vzamete 10 minut, se sprehodite do 
Upravne enote Domžale (ali katere koli 
druge Upravne enote) in oddate svoj 
podpis za referendum, da bomo lahko 
rekli: Zbogom, zakon o malem delu! 
Pozdravljen, Študentski klub Domžale! 

Ana Strnad, Študentski klub 
Domžale

ZGLEDNO 
SODELOVANJE 
PRESEGLO NEKDANJE 
'PRODUCIRANE' 
SPORE 
Odzivam se na neargumentirano in 
nadaljevano lažno obtoževanje o 
sporih, razdruževalnem in konfliktnem 
delovanju, katerih 'producent' naj bi 
bil kot župan Občine Mengeš v letih 
od 1999 do 2006. To si je dovolil g. 
Gubanc, predsednik LDS v Mengšu 
v decembrskem glasilu Mengšan. 
Za kaj takega ni navedel niti enega 
primera, niti ni opredelil konfliktnosti 
in razdruževalnosti '(s)produciranih' 
sporov. Moja nestrinjanja s stališči 
opozicije so bila v resnici, z njihove 
strani, prikrojena v medijsko podprte 
'spore', v glavnem v primerih, ko sem 
pač zastopal izključno javni interes, 
kvaliteto ali manjše stroške oz. nisem 

podlegel interesom posameznikov, 
podjetij in lobijev, še posebej tistih, ki 
so jih uspeli uveljaviti posamezniki za 
časa mojega županskega predhodnika. 
Naj navedem nekaj prvih, ki se jih na 
hitro spominjam: 
- LDS je zagnal vik in krik zakaj 
obnavljamo ulice celovito in kakovostno, 
to je vgrajujemo tudi kabelske 
kanalizacije za telekomunikacijsko 
omrežje in za plinovod. Trdili so, da tako 
zgrajenega ne bo prevzel nihče, da naj 
najprej prekopljemo vse ulice samo 
zaradi plinovoda, da bodo plin dobili 
vsi čimprej, kasneje pa naj bi ločeno 
prekopavali za vodovod, kanalizacijo, 
itd. Občina Mengeš je bila prva med 
novimi nekdanjimi Domžalskimi 
občinami, ki je pridobila koncesionarja 
za odkup že zgrajenega in izgradnjo 
plinovodnega omrežja.

- LDS in njim podrejene liste (ZLSD, 
SLS) so nasprotovali celoviti obnovi 
npr. ulice Zavrti (konfliktno jih nisem 
upošteval), Murnove ulice (združevalno 
sem deloval in prepustil času 
ureditev te sedaj večkrat razkopane 
ulice, z zastarelo kanalizacijo, brez 
glavnega vodovoda in brez kabelske 
kanalizacije). 

- Petrolu plini so poskušali omogočiti 
boljše poslovne pogoje v škodo 
uporabnikov in občine kot se jim 
je zavezal v ponudbi za pridobitev 
koncesije. Z županom Jeričem so to 
zgledno uredili v nasprotju s sklenjeno 
pogodbo v letu 2002. 

- LDS in SD nista podprli iniciative 
Občine Mengeš oz. predloga dogovora 
njenega razdruževalnega župana 
(citiram) »o skupnem sodelovanju na 
področju izgradnje in modernizacije 
primarnih sistemov občin porečja Pšate 
za odvajanje in čiščenje odpadnih 
voda, ravnanje z odpadki, varovanje 
okolja ter vodooskrbo« (16. seja sveta 
dne 14.7.2004). 

- Po dolgem dogovarjanju so sprejeli 
koncept srednje velike športne 

dvorane s podvojitvijo obsega sedanje 
telovadnice za dolgoročne potrebe 
osnovne šole na sedanji lokaciji. 
- Skoraj dve leti so z nezakonitimi 
dopolnili namerno preprečevali sprejem 
proračuna, na koncu so nasprotovali še 
silvestrovanju na prostem. 

V zapisu g. Gubanca pa se strinjam z 
nesmiselnostjo in nedemokratičnostjo 
izgovora zakaj ne bo nadaljeval 
(zglednega) sodelovanje z dosedanjim 
podžupanom g. Janežičem. Pri tem 
je pomembneje navesti glavni, zelo 
zanesljivi razlog, zakaj je bil LDS oz. 
g. Janežič 'nagrajen' s podžupanskim 
mestom. V drugem krogu lokalnih 
volitev leta 2006 so LDS, SLS in SD 
združili svoje moči z 'neodvisnim' 
kandidatom in s tem utemeljili 
'zgledno' sodelovanje; predvsem pri 
uresničevanju le njim lastnih, pogosto 
spornih, interesov. O njih pa kdaj drugič 
tu ali kje drugje. 

mag. Tomaž Štebe

DOBENSKA 
TRIKRALJEVSKA 
AKCIJA
Sem romantična in navdušena nad 
božičnim obdobjem in vsem, kar spada 
zraven, tudi koledovanjem. A me 
jezi, ker se je namen tega običaja po 
mojem precej izrodil. Gre za običaj ob 
krščanskem prazniku Sv. treh kraljev, 
ki se praznuje 6. januarja v spomin 
prihoda treh kraljev k novorojenemu 
Jezusu, ob čemer so se skozi stoletja 
razvile mnoge navade, tudi trikraljevsko 
koledovanje, ki v sedanji obliki sega v 
16. stol. V tri kralje oblečeni otroci so 
hodili voščit premožnejšim ljudem, ki 
so jim z darovi pomagali pri šolanju ali 
pa so vaški fantje po hišah prepevali 
pesmi kolednice in ljudem voščili dobro 
letino. Tega namena koledovanja zaradi 

PISMA BRALCEV PISMA BRALCEV



Mengšan - januar 201136 Mengšan - januar 2011 37

PISMA BRALCEV RAZPISI

PREDLAGANJE KANDIDATOV ZA SODNIKE POROTNIKE – POZIV
Okrožno sodišče v Ljubljani je objavilo v Uradnem listu Republike Slovenije poziv za predlaganje kandidatov za sodnike 
porotnike Okrožnega sodišča v Ljubljani. Poleg predstavniških organov občine lahko kandidate predlagajo tudi interesne 
organizacije, ki so kot društva ali združenja registrirana in delujejo na območju Okrožnega sodišča v Ljubljani. Po določbi 
1. odstavka 45. člena Zakona o sodiščih politične stranke ne morejo neposredno predlagati kandidatov. Zato pozivamo 
vse zainteresirane, da predlagajo kandidate za sodnike porotnike. Občina Mengeš imenuje oz. predlaga skupaj 6 sodnikov 
porotnikov.

Prijava mora vsebovati najmanj naslednje podatke: ime in priimek kandidata, datum in kraj rojstva, naslov kjer dejansko 
prebiva, naslov sedeža pravne osebe pri kateri je zaposlen, telefonsko številko, kandidatovo izjavo, da pristaja na kandidaturo 
ter da izpolnjuje pogoje iz 42. člena Zakona o sodiščih. Potrebno je priložiti še potrdilo o državljanstvu, zdravniško spričevalo 
ali izjavo kandidata in mnenje predlagatelja. 

Izjavo kandidata za sodnika porotnika lahko prevzamete in oddate na Občini Mengeš, Slovenska c. 30, Mengeš najkasneje 
do 30. januarja 2011. 

Komisija za mandatna vprašanja, volitve in imenovanja
Robert Ručigaj

Na podlagi 18. in 19. člena Zakona o medijih (Uradni list RS št. 110/2006-UPB1) in 16. člena Odloka o javnem 
glasilu Mengšan (Uradni vestnik Občine Mengeš št. 6/2009) objavlja Komisija za mandatna vprašanja, volitve 
in imenovanja razpis za

ODGOVORNEGA UREDNIKA GLASILA MENGŠAN.
Prijava mora vsebovati:
– lastnoročno napisano spremno motivacijsko pismo;
– osebni in delovni življenjepis;
– dokazila o izobrazbi; 
– vizijo delovanja in razvoj glasila v naslednjih 5 letih;
– programsko in oblikovno tehnično zasnovo glasila;
– konkreten program in koncept uredniškega dela v naslednjih 5 letih;
– strukturo in način delovanja uredništva;
– urednikov poslovni, novinarski, dopisniški in uredniško-organizacijski pristop;
– reference na področju dopisniškega, novinarskega, uredniškega dela oziroma; javno društvenega delovanja.

Na razpis se lahko prijavi oseba, ki izpolnjuje pogoje iz Zakona o medijih (19. člen).

Mandat odgovornega urednika traja 5 let. 
Odgovorni urednik sodeluje pri urejanju besedil, oblikovanju posamezne številke, izdajatelju odgovarja za 
uresničevanje programske zasnove in vsake objavljene informacije ter pripravlja gradivo o tekočih informacijah Občine 
Mengeš za spletno stran Občine Mengeš.

Prijavljen kandidat mora imeti organizacijske sposobnosti, komunikativnost, sposobnost odgovornega samostojnega 
dela, sposobnost dela v skupini, sposobnost za korektno delo.
Zaželeno je poznavanje uredniškega dela in izkušnje s področja novinarskega dela.

Kandidate vabimo, da pošljejo pisne prijave do 28. 1. 2011 na naslov: Občina Mengeš, Slovenska cesta 30, 1234 
Mengeš, s pripisom “Ne odpiraj – razpis Mengšan”. Prijave bo obravnavala Komisija za mandatna vprašanja, volitve in 
imenovanja in izbrala najprimernejšega kandidata/kandidatko.
Kandidate bomo o izbiri pisno obvestili v roku osmih dni po potrditvi mandata novemu uredniku/urednici na Občinskem 
svetu Občine Mengeš.

Številka: 039-5/2010
Datum: 8. 12. 2010

Komisija za mandatna vprašanja, volitve in imenovanja

Predsednik
Robert Ručigaj

drugačnega načina življenja seveda 
ni več, običaj pa se predvsem na 
podeželju na pobudo Cerkve ohranja, 
a je dobil povsem nove, humanitarne 
razsežnosti. Otroci, trije kralji, namreč 
zbirajo le finančne prispevke, s 
čokolado, bomboni in podobno kramo 
ne pridemo skozi. Denar pa pobirajo 
za pomoči potrebne otroke po svetu, 
“bognedaj” domače. Cinizem gor ali 
dol, gre za realnost in vsako besedo 
lahko argumentiram, tako z dejstvi 
kot po čustveni plati. Še najboljši pri 
vsem početju se mi zdijo marketinški 
prijemi Cerkve, ki jih očitno zelo dobro 
obvlada, ko aktivira otroke, saj verjetno 
ni brezsrčneža, ki ne bi dal denarja 
prisrčnemu mulčku, ki še simpatično 
poje povrhu?! Poleg tega “naši kralji” 
ne hodijo januarja, ko je večina že po 
službah, pač pa kak prazničen, dela 
prost večer, ko smo zagotovo še vsi 
doma, božično-novoletno-radodarno 
razpoloženi in je izkupiček zagotovo 
večji. Me prav zanima,kaj se dogaja 
potem s prispevanim z denarjem, ki gre 
menda v Afriko, Kongo, Madagaskar 
… Ali kje bliže res niso našli nobenih 
lačnih? In kako ta denar potuje v 
Afriko? Se ga kaj izgubi ali ga morda 
celo oplemenitijo? In verjetno ga je 
potrebno najprej   “oprati”, saj računa 
za ta prispevek ne dajo. In potem z 
bančnim nakazilom v črno deželo ali 
kar z gotovino v žepu  na obisk v tople 
kraje? Sama imam vero in sem tudi v 
praksi zvesta svoji teoriji o darovanju, 
saj vsako leto obdarim ljudi, ki jim ne 
gre tako dobro kot meni in jih, verjeli ali 
ne, z lahkoto najdem čisto blizu. Pa tudi 
sicer sem vseh, ki decembra pridejo 
voščit, vesela, sploh, če se mi zdi  njihov 
namen in način jasen, pa še dober 
občutek vzbujajo, ko vpišejo prispevek 
na “ne vem kakšen že” seznam. Tudi 
naših malih kraljičkov nikoli ne pustim 
praznih rok, le, da svoj prispevek 
namenim njim, ki se s pesmijo trudijo po 
vasi in upam, da bi bila prav razumljena 
pri njihovem  odraslem spremstvu, oni 
so pač premajhni, da bi me razumeli. 
Prepričana sem, da vera in obisk 
obredov nista v “premo sorazmernem 

SPOŠTOVANI
DELAVCI
PROSTOVOLJCI 
RDEČEGA KRIŽA
Letos sem dopolnila 70 let. Moji otroci 
so me prosili, da naj le grem na prazno-
vanje upokojencev. Res sem privolila in 
tudi šla. Že 50 let sem v Mengšu od pri-
hoda iz Trzina, ampak takšnega spre-
jema še nisem doživela. Vsem hvala 
za povabilo, dobro kosilo, nastop otrok, 
kateri so del mojega življenja. Hvala 
moji družbi iz loke. Posebna zahvala pa 
gospodu, kateri je igral in pel tako lepo, 
da je segalo v globino srca. Še enkrat 
hvala in srečno 2011.

Milka Narat

… Življenje ni samo štetje let. 
Je mnogo več, kot le utrip srca …

(Jože Brojan)

                  
Župnijska karitas Mengeš
vas ob 20-letnici delovanja

vabi na

DOBRODELNI KONCERT,
ki bo v soboto, 22. januarja 2011, 

ob 19.30,
v Kulturnem domu Mengeš.

Nastopajo:
Anastazija in Miran Juvan

Barbara Štimec in Kristina Kozjek, violinistki Glasbene šole Domžale
Urška Urbanija Žun

Tone Kompare
Franc Kompare

Tomaž Plahutnik, Maja Vrabec in Sara Marinko
Mladi Stoparji
Nina Pušlar

Prifarski muzikanti

Vabljeni!

Predprodaja vstopnic: Trgovina HA-NI Mengeš
Teater bar Mengeš

odnosu”, da bi se Cerkev, ki od leta 
1994 preko Misijonskega središča 
Slovenije obuja ta običaj, lahko 
poslužila manj agresivnega načina 
zbiranja denarja in izjemno mi je žal, 
da ga potem ne razdelijo, kar malim 
Slovenčkom, katerih družine so bile 
npr. prizadete v potresu, poplavi … ali 
sta zgolj oba starša izgubila službi, kar 
je pri nas zadnje čase res množično! 
Ne želim, da me zanese v razmišljanje 
o krščanski morali na področju 
družinske, spolne in socialne etike in 
podpiram namen te akcije, le da bi jaz 
nekoliko prikrojila ter ubrala drug način, 
izkupiček pa naslovila drugam, ker me 
pač bolj prizadene nesreča drugih, ki jo 
vidim, od tiste, o kateri le berem.

Bernarda Aleš-Naca
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OBVESTILA OBVESTILA, ZAHVALA

Župnija Mengeš Vas vabi: 

17. januarja 2011, ob 19.00
Predstava: 
Radio plamen v Župnijskem domu 
svetega Mihaela
Če se želite razvedriti in nasmejati 
pridite na predstavo sodelavcev Ra-
dia Ognjišče. Prostovoljni prispevki 
bodo namenjeni Radiu Ognjišče. 

22. januarja 2011, ob 19.30 
Dobrodelni koncert ob 20. oblet-
nici delovanja Župnijske KARITAS 
z naslovom Nosite bremena drug 
drugemu.
Začetek s slovesno sveto mašo ob 
18.00 v župnijski cerkvi, nato ob 
19.30 dobrodelni koncert v dvorani 
Kulturnega doma v Mengšu. Vstop-
nice lahko kupite v trgovini Hani, v 
Teater baru in uro pred koncertom.

24. januarja 2011, ob 20.30 
Učenje meditativnih plesov v skupini  
V Župnijskem domu svetega
Mihaela

11. februarja  2011, ob 18.45 
Film: Josef Moscati I. del za Svetovni 
dan bolnikov na god Lurške Matere 
božje v Župnijskem domu svetega 
Mihaela
Film prikazuje življenjsko zgod-
bo zdravnika, ki je daroval svoje 
življenje za bolnike.

12. februarja 2011, ob 19.00 
Taizejska molitev mladih  
V zimski kapeli v župnišču

28. februarja 2011, ob 18.30  
Predavanje: 
Psihološki vidiki odraščanja
Predavanje za starše v Župnijskem 
domu svetega Mihaela
Večer bo vodila psihologinja Carmen 
Palmisano. 
Spregovorili bomo o poteku 
psihološkega razvoja otroka in 
mladostnika, o sposobnostih, za ka-
tere dozorevamo v različnih fazah 
razvoja, še posebej v puberteti in 
mladosti, o dejavnikih, ki pospešujejo 
človekovo zorenje v teh obdobjih, o 
krizah, s katerimi se mladi soočajo 
v iskanju in oblikovanju lastne ident-
itete, o premostitvi teh kriz ter o vlogi 
staršev in družine pri odraščanju 
otrok in mladostnikov.

Vsako sredo, ob 20.30              
Telovadba za ženske v Župnijskem 
domu svetega Mihaela

BOŽIČNA ZVEZDA
Sobna roža božična zvezda je tem 
trenutku dosegla svoj vrhunec. Če ni 
bilo poškodb zaradi izpostavljenosti 
mrazu, potem bo lahko še krasila 
vaše bivalne prostore. Od škodljivcev 
je ponavadi prisotna bela mušica, ki 
pa jo lahko uničite s prsti, na ta način, 
da jih preprosto stlačite. Zvezdo brez 
posebnih težav prezimite. Ko minejo 
spomladanske pozebe, jih prenesete 
na prosto, na bolj senčen prostor. 
Lahko jih tudi malo porežete. Do jeseni 
ostane zunaj, nato jo prenesete na 
svetel, topel prostor. Zmerno zalivanje 
in gnojenje bo zadostovalo, da bo lepo 
rasla. Na žalost ne boste dočakali, 
da vam bo zacvetela v božičnem 
času. Večja verjetnost je, da boste 
obarvane liste dočakali tja do marca 
meseca. To opravilo naj vam bo le v 
veselo pričakovanje, ali se vam je kaj 
posrečilo. Za pravo veselje bo treba 
stopiti v vrtnarijo, kjer vam nudijo veliko 
barvno  izbiro božičnih zvezd.

Rajko Vuga

POROČILO GASILSKE 
ZVEZE MENGEŠ ZA MESEC 

DECEMBER 2010

Sobota, 4. decembra 2010

Ob 16.50 uri so na Gregčevi 
ulici v Mengšu zagorele saje 
v dimniku stanovanjske hiše. 

Požar, v katerem so posredovali 
gasilci PGD Mengeš, ni povzročil 

materialne škode na objektu.

Gasilska zveza Mengeš

ZAHVALA

V 81. letu starosti nas je tiho zapustil 
mož, oče, tast in deda

Mihael Rotar

Iskreno se zahvaljujemo vsem za 
ustno in pisno izrečena sožalja, za 
podarjeno cvetje, sveče, darove za 

župnijski dom in svete maše.

Hvala vsem, ki ste nam z besedo in 
dejanji pomagali ob urah slovesa in 
ga v tako velikem številu pospremili 

na njegovi zadnji poti.

Zahvaljujemo se dr. Kovač Mohar, 
sestri Vandi ter patronažni sestri 
Mirjam za izjemen trud v času 

bolezni, gospodu župniku Janezu 
Avseniku za lep poslovilni obred, 
Gasilskemu društvu Loka, pevcem 
in trobentaču za zaigrano tišino ter 

drugim.

Vsi njegovi

OBČINA MENGEŠ
IN TURISTIČNO DRUŠTVO MENGEŠ

vabita vse občane na sejem Alpe – Adria, z naslovom Turizem in prosti čas. 
Na sejmu se bo v okviru Razvojnega partnerstva središča Slovenije, poznanega kot 
SRCE SLOVENIJE, predstavila tudi Občina Mengeš. Osrednja predstavitev Občine 

Mengeš bo v petek, 28. januarja 2011, od 15. do 18. ure. 
Vabljeni!

Sejem bo odprt od četrtka 27. januarja 2011, od 10. do 18. ure,
do nedelje 30. januarja 2011, do 17. ure.

Informacije lahko dobite v Turističnem društvu Mengeš ali pri koordinatorju,
podžupanu Jožetu Vahtarju.

PD Janez Trdina Mengeš
vabi

v soboto, 22.januarja, na

LUBNIK
(1.023 m).                                               

OPIS: Z osebnimi avtromobili do Škofje Loke (30 km).

Iz mesta pod gradom do ovinka vojaške ceste, od tam pa mimo vasi Gabrovo (če bodo razmere dobre, bomo 
obiskali tudi razvaline Starega gradu), nato strmo navzgor do sedla, od koder je še 20 minut do vrha, kjer je koča.

Povratek po poti proti vasi  Breznica in nato po pobočju in cesti do izhodišča.

Z vrha je ob lepem vremenu imeniten razgled na na Sorško polje, Polhograjsko hribovje in bližnje višje gore, od 
Ratitovca pa vse do Triglava. 

Čas hoje: 3–4 ure po srednje zahtevnih planinskih poteh.
 

Oprema: Za sredogorje in hladne zimske razmere, dobra obutev, palice, gamaše, po možnosti male dereze. Koča 
bo verjetno odprta.

Odhod: Mengeš, ob 8. uri

Prijave:   Jože Hribernik: 04 233 2281 
               Nika Zavašnik   041 325 456             



 
Slovenc, tvoja zemlja je zdrava  
in pridnim nje lega najprava.  

Pólje, vinograd,  
gora, morjé,  

ruda, kupčija  
tebe rede. 

 
Lej, stvarnica vse ti ponudi, 
iz rok ji prejemat ne mudi! 

Lenega čaka 
strgan rokav, 
palca beraška, 
prazen bokal. 

 
                                      (Valentin Vodnik) 

 

 

 

 
 

Vabimo Vas, da se  
udeležite slavnostne akademije v počastitev  

slovenskega kulturnega praznika,  
ki bo v ponedeljek, 7. februarja  2011, ob 18. uri,  

v Kulturnem domu Mengeš. 
 

Kulturni program bodo oblikovali učenci Osnovne šole 
Mengeš in člani Zveze kulturnih društev Občine Mengeš. 

 
 

 
 
 
 

Organizator: ZKD Občine Mengeš 
Pokrovitelj: Občina Mengeš 


